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Vážení spoluobčané, 

pomalu končící rok 2014 znamenal pro naši obec zásadní změnu ve dvou oblastech. První událostí bylo zahájení 

budování kanalizace. Druhou, neméně významnou, byly podzimní komunální volby, které přinesly změnu ve vedení 

naší obce. Budu se nejdříve věnovat té druhé. 

Volby do zastupitelstva obce proběhly na začátku října a účastnila se jich dvě sdružení. Ve volbách občané 

rozhodli, že sdružení, v kterém kandidovali z větší části bývalí zastupitelé získalo 7 mandátů, to druhé pak 2 mandáty. 

Tito nově zvolení zastupitelé zvolili 9. listopadu nové vedení obce. Starostou obce byl zvolen Karel Eliáš, 

místostarostou Jan Machalec, předsedou kontrolního výboru Dalibor Bartík, předsedkyní finančního výboru Taťána 

Hradová a na následujícím zasedání zastupitelstva byla předsedkyní výboru pro kulturu a sport zvolena Daniela 

Mikulcová.  

Starostou jsem se stal po osmi letech práce v zastupitelstvu, kdy jsem byl zároveň předsedou kontrolního výboru. 

Zkušenosti, které jsem měl z fungování OÚ, mně byly přínosem v začátku mého působení na postu starosty obce. 

Uvítal jsem, že Jan Machalec zůstal ve vedení obce jako místostarosta. Poskytuje mně cenné rady a zkušenosti, které 

za svého osmiletého působení ve funkci starosty obce získal.  Taky rady bývalé místostarostky paní Vašťákové mně 

pomáhají lépe se orientovat v problematice fungování OÚ. Oběma bych chtěl touto cestou poděkovat nejen za jejich 

pomoc, ale zejména za práci, kterou za dobu svého působení ve vedení obce vykonali. Děkuji také Vám, občanům, za 

hlasy, které jste nám ve volbách dali a v neposlední řadě zastupitelům za projevenou důvěru. Za sebe Vám mohu 

slíbit, že budu po celé následující volební období pracovat pro obec Janovou, jak nejlépe dovedu. Pokud budete mít 

jakýkoliv problém, přijďte, pokusíme se ho vyřešit. 

V srpnu letošního roku se začalo s dlouho připravovanou akcí, která ovlivnila všechny občany obce. Budování 

kanalizační sítě se připravovalo dlouhá léta. V letošním roce byly konečně dokončeny všechny přípravné práce, 

potvrzeny dotace, vysoutěžena stavební firma i technický dozor. Všichni jsme si uvědomovali, že práce budou 

náročné a že nás čekají různá omezení. Někoho více, někoho méně. Většina si je ale vědoma toho, že tato výstavba je 

nutná. Žádost o vypracování projektové dokumentace na přípojku ke kanalizaci tak nakonec podali i ti, kteří se 

zpočátku stavěli k této akci s nedůvěrou. A ti, s kterými se v projektu nepočítalo (z důvodu finanční náročnosti na 

vybudování přípojky) se chodí ptát, zda by se to přece jen nedalo nějak zařídit, aby se mohli připojit.  

Stavební práce provádí firma Mobiko plus a.s. z Valašského Meziříčí. Technický dozor provádí společnost „IDB – 

Janová TDI“, což je konsorcium tří firem. Obě tyto společnosti prošly náročným, několikakolovým výběrovým 

řízením, kde musely prokázat nejen kvalifikační předpoklady k provádění prací, ale také zkušenosti s tímto typem 

stavby. Obě společnosti mají velkou praxi v oboru a dovolím si říct, že větší, než kterýkoliv občan Janové. Je v jejich 

zájmu, aby stavební práce probíhaly podle projektu a nemusely se v následujících letech řešit reklamace, které by se 

při nesprávném technologickém postupu jistě projevily. Na všechny stavební práce je totiž záruka 5 let. K četným 

připomínkám na průběh stavebních prací uvádím vyjádření technického dozoru stavby: „Technický dozor stavby je 

vykonáván v souladu s příkazní smlouvou o dílo. Kvalita díla je a nadále bude průběžně prokazována předepsanými 

zkouškami, které jsou povinnou a nedílnou součástí přejímacího řízení dokončeného díla a rovněž podkladem pro 

kolaudační souhlas. Na stavbě je rovněž přítomen autorský dozor, který kontroluje soulad prováděných prací a 

dodávek s projektovou dokumentací“.  

Je možné (řekl bych téměř jisté), že se v průběhu realizace stavby nepodaří všechno tak, jak by mělo být. Že se 

vyskytnou problémy. Pokud máte jakékoliv připomínky týkající se stavby, přijďte je řešit. Přijďte a řekněte o nich 

mně, stavbyvedoucímu panu Burymu nebo přítomnému technickému dozoru. Možná nejlépe všem. Každý týden totiž 

bývají kontrolní dny, kde se řeší všechny záležitosti týkající se stavby. A řeší se tam samozřejmě také připomínky 

jednotlivých občanů.  

Postup prací přináší pro všechny jistá omezení. Pro někoho menší, pro někoho větší. Nejsložitější situaci mají 

bezesporu obyvatelé Hořanska, kde je nutná celodenní uzavírka. Tady na sebe naráží dvě věci. První je co nejrychlejší 

postup prací, kdy je snaha pracovat každý den a druhou ztížený přístup, který mají občané ke svým domovům. Není 

bohužel možné, aby byly stavební práce během dne přerušeny, výkop zasypán a úsek na čas průjezdný. Připomínky 

obyvatel Hořanska, kteří přišli na zasedání zastupitelstva a přednesli své připomínky, jsme řešili na kontrolním dni 

16. 12. Bylo dohodnuto, že až do odvolání nebudou v Hořansku probíhat práce v neděli.  

Vážení spoluobčané, stejně jako každý rok se i letos kvapem blíží Vánoce, ty krásné svátky plné míru, lásky a 

radosti. Přeji Vám jménem svým i všech zastupitelů a zaměstnanců OÚ, abyste závěr roku prožili bez zbytečného 

stresu a nervozity a abyste vánoční svátky prožili v klidu a pohodě se svými blízkými. Do nového roku 2015 Vám 

přeji hodně štěstí, zdraví, osobních a pracovních úspěchů. 

          Ing. Karel Eliáš, starosta obce Janová 



  

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCE A 

JEJICH VÝSLEDKY V OBCI JANOVÁ 
   Ve dnech 10. 10. až 11. 10. 2014 proběhly v České 

republice volby do zastupitelstev obcí. Tyto volby jsou 

často označovány za nejdůležitější z pohledu občanů a 

odpovídá tomu i celková volební účast.  

   V Janové to dlouho vypadalo, že je vše dáno předem, 

poněvadž se do voleb připravovalo pouze jedno sdružení, 

Sdružení nezávislých kandidátů. Teprve několik týdnů 

před uzávěrkou přihlášek vznikla v obci alternativa, která 

se sama představovala jako sdružení prezentující se 

především jako možnost výběru pro občany Janové, 

sdružení Janová 2014. Již v předchozím čísle Janovských 

listů jsme čtenářům přiblížili velmi složité propočty 

komunálních voleb, které nejsou zdaleka výkvětem 

demokratické volby, kdy opravdu rozhoduje volič. Proto 

byla jakákoliv alternativa přínosem a nakonec se ukázalo, 

že opravdu funkčním. 

   Pokud vycházíme z počtu hlasů, které ve volbách získali 

jednotliví kandidáti, tak největší důvěru napříč oběma 

sdruženími občané vložili do rukou Richarda Machalce 

(252 hlasů). V těsném závěsu se umístil Jan Machalec 

(249 hlasů). Na třetím místě získal Jaroslav Tomanec 227 

hlasů a na čtvrtém Dalibor Bartík 218 hlasů.  

   Na příkladu kandidáta Jaroslava Tomance si můžeme 

reálně ukázat nedokonalost zákona o volbách do obecních 

zastupitelstev, kdy je kandidát z pohledu občanů třetí 

nejžádanější osoba do zastupitelstva obce a díky jeho 

umístění na 8. místě kandidátky a výpočtům 

znevýhodňujícím níže umístěné, se do zastupitelstva vůbec 

nedostal.  

   V následujících tabulkách naleznete seznamy kandidátů 

jednotlivých sdružení v pořadí, v jakém kandidovali a 

výslednou povolební tabulku s hlasy voličů: 

 

Sdružení nezávislých kandidátů 

Pořadí kandidátů na odevzdané kandidátce 

1) Ing. Karel Eliáš 

2) Jan Machalec 

3) Taťána Hradová 

4) Richard Machalec 

5) Dalibor Bartík 

6) Aleš Olšák 

7) Bc. Jana Halašová 

8) Ing. Jaroslav Tomanec 

9) Lubomír Kotrla 

 

Sdružení nezávislých kandidátů 

Povolební umístění (v závorce je uveden počet hlasů) 

1) Richard Machalec (252) 

2) Jan Machalec (249) 

3) Ing. Jaroslav Tomanec (227) 

4) Dalibor Bartík (218) 

5) Aleš Olšák (217) 

6) Ing. Karel Eliáš (204) 

7) Bc. Jana Halašová (194) 

8) Taťána Hradová (193) 

9) Lubomír Kotrla (180) 

 

Janová 2014 

Pořadí kandidátů na odevzdané kandidátce 

1) Michal Eliáš 

2) Robert Dostál 

3) Martin Pacut 

4) Bronislav Soukup 

5) Bc. Romana Hromadová 

6) Daniela Mikulcová 

7) Marcela Plachtovičová 

8) Miroslav Pisklák 

9) Jiří Nerušil 

Janová 2014 

Povolební umístění (v závorce je uveden počet hlasů) 

1) Daniela Mikulcová (132) 

2) Bronislav Soukup (79) 

3) Bc. Romana Hromadová (66) 

4) Robert Dostál (61) 

5) Martin Pacut (49) 

6) Miroslav Pisklák (42) 

7) Marcela Plachtovičová (34) 

8) Michal Eliáš (31) 

9) Jiří Nerušil (29) 

Zvolení členové zastupitelstva podle získaných hlasů 

1) Richard Machalec 

2) Jan Machalec 

3) Dalibor Bartík 

4) Aleš Olšák 

5) Ing. Karel Eliáš 

6) Bc. Jana Halašová 

7) Taťána Hradová 

8) Daniela Mikulcová 

9) Bronislav Soukup 
text: Radomír Dolanský, www.volby.cz  

foto: Miroslava Kotrlová 

 

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ A 

VOLBA STAROSTY OBCE 
   Dne 9. 11. 2014 v kavárně ZZJM v 17:00 hod. 

proběhlo ustavující zasedání zastupitelstva obce Janová. 

Hlavním bodem byla volba starosty. 

   Sál kavárny byl již před začátkem zasedání téměř zcela 

zaplněn občany obce. Ustavující zasedání zahájil 

předsedající zasedání starosta obce Jan Machalec. 

Prvním bodem byl slib nově zvoleného zastupitelstva. 

Následovaly administrativní body určení zapisovatele a 

ověřovatelů zápisu, schválení programu apod. 

   Poté přišla na řadu volba starosty obce na volební 

období 2014 – 2017. Starosta Jan Machalec navrhl na 

funkci starosty Ing. Karla Eliáše. Jiné návrhy nebyly 

http://www.volby.cz/


  

podány. V následujícím hlasování byl zvolen novým 

starostou obce Karel Eliáš osmi hlasy z devíti. Proti 

hlasovala zastupitelka obce Daniela Mikulcová. 

   Po dalších administrativních bodech následovala 

diskuse. Jako první se do diskuse přihlásil Jaroslav 

Tomanec starší, který poděkoval za práci předchozímu 

zastupitelstvu a především starostovi obce Janu 

Machalcovi s tím, že za uplynulé období byl odveden kus 

dobré práce, který je v obci vidět. Zároveň popřál 

novému zastupitelstvu, aby se mu dařilo rovněž úspěšně 

pracovat pro obec a její občany. 

   Dalším bodem diskusního příspěvku Jaroslava 

Tomance byla žádost k novým zastupitelům, aby se 

především snažili o podporu a rozvoj místní základní 

školy, aby děti občanů Janové a především mladších 

členů zastupitelstva chodily do školy v Janové. Tento 

požadavek vyvolal mezi přítomnými potlesk. Jaroslav 

Tomanec zdůraznil, že i když osobně nepochází 

z Janové, má k obci vřelý vztah a má zde řadu přátel a 

kamarádů, proto mu její osud, včetně školy, není 

lhostejný. 

   Připomněl, že škola, mimo jiné, zajišťuje místním 

občanům pracovní místa a konstatoval, že současné 

pedagogické zastoupení v místní škole je na vysoké 

úrovni. Vyzdvihl především aktivní přístup ředitele 

školy, Michala Lucbauera, ale i učitelek a vedoucích 

kroužků, s jejichž pomocí se škola účastí na různých 

soutěžích zviditelnila v širokém okolí regionu. 

   Na závěr svého diskusního příspěvku Jaroslav 

Tomanec požádal zastupitele, aby se znovu pokusili 

jednat o odkupu pozemků za tělocvičnou. Zde, svého 

času, obec plánovala výstavbu odpočinkové zóny. 

   Dále se do diskuse přihlásila paní Zdenka Chudějová, 

která rovněž poděkovala jménem janovských turistů 

především odstupujícímu starostovi obce Janu 

Machalcovi a místostarostce Karle Vašťákové za velmi 

vstřícnou spolupráci, kdy byli během celého volebního 

období turistům maximálně nápomocní. Poděkování 

spojila Zdenka Chudějová s otázkou k novému 

zastupitelstvu, jak bude vypadat jejich podpora a 

spolupráce s turisty? Připomněla taky skutečnost, že 

sdružení Janová 2014 mělo ve volebním programu 

podporu turistů z Janové. 

   Další poznámkou navázala Zdenka Chudějová na slova 

Jaroslava Tomance o podpoře základní školy. Poukázala 

na rozpor, kdy zastupitelé obce mají děti v jiných školách 

a měli by zároveň podporovat místní školu. S touto 

otázkou se Zdenka Chudějová obrátila přímo na 

nastupujícího starostu obce Karla Eliáše. Dle názoru  

 

diskutující nemají pak rodiče a děti k obci odpovídající 

vztah. Podle Zdenky Chudějové takoví zastupitelé v obci 

sice bydlí, ale nežijí. V závěru svého vystoupení podotkla, 

že tento názor sdílí řada janovských občanů. 

   Na kritiku paní Chudějové reagoval v diskusi jako první 

zastupitel Dalibor Bartík. Přítomným upřímně vysvětlil 

svoji osobní situaci, kdy umístění dítěte do školy ve městě 

bylo čistě rodinným kompromisem. Sám za sebe prohlásil 

Dalibor Bartík, že řešením sice není nadšený, ale život je 

prostě o kompromisech. Rovněž podotkl, že si nemyslí, že 

by z tohoto důvodu v Janové jeho rodina pouze bydlela, 

ale nežila. 

   K tématu se v diskusi dále vyjádřila Gabriela Eliášová, 

manželka právě zvoleného starosty. Ohradila se vůči 

názoru, že by měl na její děti a jejich vztah k Janové 

sebemenší negativní dopad fakt, že navštěvují školu ve 

městě. Naopak, jak uvedla Gabriela Eliášová, možná mají 

lepší vztah k obci než některé děti, které chodí do školy 

v Janové. Zdůraznila, že se její děti v Janové účastní řady 

akcí a nechápe, proč by mělo být kritizováno, že chodí do 

školy na Vsetín. Vystoupení Gabriely Eliášové odměnila 

část přítomných občanů potleskem. 

   Na vystoupení Gabriely Eliášové opět reagoval Jaroslav 

Tomanec, který uvedl, že sice chápe rodinné kompromisy 

a svobodná rozhodnutí o umístění dětí do té které školy. 

Je naprosto samozřejmé a pochopitelné, jak uvedl, že 

velké školy mají mnohem širší výběr zájmových kroužků. 

Důrazně však přítomné upozornil na nebezpečí, že když 

se v Janové zruší škola, tak už zde pro děti a mládež 

nebude vůbec nic! Rovněž kriticky upozornil na fakt, že 

do mateřské školy chodí přibližně pětadvacet dětí, že na 

toto je rodičům obec dobrá. Jaroslav Tomanec se taky 

zmínil o přesvědčení některých rodičů, že malá vesnická 

škola nemůže poskytnout dětem vzdělání na odpovídající 

úrovni. To je však, jak uvedl, téma spíše na odbornou 

debatu. 

   Jako další se do diskuse přihlásil starosta obce Karel 

Eliáš. Na téma spolupráce a podpory turistů přislíbil, že se 

určitě dohodnou na spolupráci i v budoucnu. K diskusi o 

umístění dětí do městských škol uvedl, že podmínky jsou 

nesrovnatelné. Prohlásil, že se s manželkou dohodli na 

umístění dětí do jiné školy a jsou rádi, že takové 

rozhodnutí učinili. 

   V závěru diskuse vznesl pan Koňařík dotaz na realizaci 

zimní údržby. Starosta oznámil, že tato záležitost se bude 

řešit. Vlastimil Potočný se dotázal, zda se budou 

opravovat chodníky na ulici Nábřežní. Zde Karel Eliáš 

odpověděl, že v první řadě bude řešena oprava 

komunikace po dokončení kanalizace a teprve následně,  



  

podle stavu financí, dojde na opravu chodníků. 

   Tím byla témata diskuse vyčerpána a ustavující 

zasedání zastupitelstva bylo ukončeno. 

   text a foto: Radomír Dolanský 

 

Zápis z ustavujícího zasedání 

Zastupitelstva obce Janová, 

konaného dne 9. 11. 2014 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová (dále též jako 

„zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 17:00 hodin 

dosavadním starostou obce Janem Machalcem („dále 

jako „předsedající“). Před zahájením zasedání bylo 

členům zastupitelstva obce (při prezenci) předáno 

osvědčení o zvolení členem zastupitelstva obce. 

Předsedající schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Předsedající schůze dále z prezenční listiny 

přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 1) 

konstatoval, že přítomno je 9 členů zastupitelstva (z 

celkového počtu 9 členů zastupitelstva), takže 

zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Složení slibu členy zastupitelstva 

Předsedající vyzval přítomné členy zastupitelstva ke 

složení slibu. Před složením slibu předsedající upozornil 

přítomné členy zastupitelstva, že odmítnutí složit slib 

nebo složení slibu s výhradou má za následek zánik 

mandátu. Složení slibu proběhlo tak, že předsedající 

přečetl slib stanovený v § 69 odst. 2 zákona o obcích 

„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a 

svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v 

zájmu obce Janová a jejích občanů a řídit se Ústavou a 

zákony České republiky.“ a jmenovitě vyzval přítomné 

členy zastupitelstva ke složení slibu pronesením slova 

„slibuji“ a podpisem na připraveném archu (příloha č. 2) 

Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil 

slib s výhradou 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Danielu 

Mikulcovou a Dalibora Bartíka a zapisovatelem 

Miroslavu Kotrlovou. K návrhu nebyly vzneseny žádné 

protinávrhy. Před hlasováním dal předsedající možnost 

vyjádřit se přítomným občanům. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová určuje ověřovateli zápisu 

Danielu Mikulcovou a Dalibora Bartíka a zapisovatelem 

Miroslavu Kotrlovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti O, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 1/1114 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. K 

návrhu programu byl vznesen návrh na doplnění o bod 

„Dohoda o podmínkách archeologického výzkumu“. 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se 

přítomným občanům. Předsedající dal hlasovat o návrhu 

programu. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová schvaluje následující 

program ustavujícího zasedání: 

I) Volba starosty a místostarosty 

II) Zřízení finančního a kontrolního výboru 

 

 III)Smlouva o poradenské činnosti na zajištění 

finančních prostředků na zajištění výstavby 

vodovodu lokalita Hradištěk. 

IV)Diskuse 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/1114 bylo schváleno. 

Bod I - volba starosty a místostarosty 

Určení, které funkce budou členové zastupitelstva 

vykonávat jako dlouhodobě uvolnění: 

Předsedající navrhl, aby funkce starosty obce byla 

vykonávána jako uvolněná. Jiné návrhy nebyly 

vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost 

zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 

stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová  v souladu s § 84 odst. 2 

písm. k) zákona o obcích určuje, že pro výkon funkce 

starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě 

uvolněn. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 3/1114 bylo schváleno. 

Určení způsobu volby starosty a místostarosty: 

Předsedající konstatoval, že podle platného jednacího 

řádu probíhá volba starosty a místostarosty veřejně 

hlasováním. Změnu způsobu hlasování musí schválit 

zastupitelstvo. Předsedající vyzval členy zastupitelstva 

k přednesení návrhů na změnu způsobu hlasování. Žádné 

návrhy nebyly podány. 

Navrhování kandidátů na funkci starosty a volba 

starosty: 

Předsedající navrhl zvolit do funkce starosty Karla 

Eliáše. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům 

i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné 

stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí starostou Karla Eliáše 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 1 (Daniela 

Mikulcová), Zdrželi se 0 

Usnesení č. 4/1114 bylo schváleno. 

Po zvolení starosty převzal starosta vedení zasedání (dále 

veden jako „předsedající“). 

Navrhování kandidátů na funkci místostarosty 

a volba místostarosty: 

Předsedající navrhl zvolit do funkce místostarosty Jana 

Machalce. Před hlasováním byla dána možnost 

zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 

stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí místostarostou Jana 

Machalce 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/1114 bylo schváleno. 

Bod II - Zřízení finančního a kontrolního výboru 

Zřízení výborů a určení počtu jejich členů: 

Předsedající úvodem tohoto bodu informoval o 

povinnosti zřídit finanční a kontrolní výbor, neboť 

funkční období výborů předchozího zastupitelstva 

zaniklo spolu se zánikem původního zastupitelstva. 

Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo finanční 

výbor a kontrolní výbor, přičemž každý z nich bude mít 

5 členů. Jiný návrh podán nebyl. Před hlasováním byla 

dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit 

své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 



  

p. Koňařík vznesl dotaz ohledně zimní údržby 

v letošním roce, na který mu rovněž odpověděl Ing. 

Karel Eliáš, že bude tato údržba řešena. 

p. Potočný – dotazoval se, zda se budou opravovat 

chodníky na Nábřežní ulici. Na tento dotaz Ing. Karel 

Eliáš odpověděl, že prvotně se budou opravovat 

komunikace a to v rámci kanalizace částečně firma 

MOBIKO plus a zbývající části z vlastních zdrojů. 

S opravou chodníků vzhledem k finančním prostředků 

se počítá později.  

Předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 17.30 h. 

 

Zápis z 2. zasedání Zastupitelstva obce 

Janová, 

konaného dne 19.11. 2014 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání 

bylo řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 

členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů 

zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Bronislava 

Soukupa a Aleše Olšáka a zapisovatelem Karla Eliáše. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Janová určuje 

ověřovateli zápisu Bronislava Soukupa a Aleše Olšáka 

a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/1114 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a 

v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. K 

návrhu programu byly vzneseny tyto návrhy na 

doplnění: 

13. Dohoda o podmínkách archeologického výzkumu 

14. Schválení odměn neuvolněným zastupitelům 

15. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 141401 

16. Žádost o souhlas s převodem vlastnických práv 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Janová schvaluje 

zveřejněný program zasedání doplněný o výše uvedené 

body. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 11/1114 bylo schváleno. 

Bod 2 – Návrh rozpočtu na rok 2015 

Starosta obce uvedl, že zastupitelé dostali návrh 

rozpočtu na rok 2015 v elektronické podobě. Požádal pí 

účetní, aby podrobněji vysvětlila položky rozpočtu. Po 

podrobnějším vysvětlení odpovídala pí Kotrlová na 

dotazy zastupitelů. 

Zastupitelé vzali návrh rozpočtu na vědomí. Návrh 

rozpočtu bude zveřejněn po dobu 15 dnů na úřední 

desce i způsobem umožňující dálkový přístup. 

Návrh usnesení 12/114: Zastupitelstvo obce bere na 

vědomí návrh rozpočtu na rok 2015. 

Bod 3 – Rozpočtové opatření č 13 

Pí Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 13. Poté odpověděla na 

dotazy. 

Návrh usnesení 13/1114: Zastupitelstvo obce Janová  

 

Zastupitelstvo obce Janová zřizuje finanční výbor a 

kontrolní výbor. Oba výbory budou pětičlenné. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 6/1114 bylo schváleno. 

Volba předsedy finančního výboru: 

Předsedající navrhl zvolit do funkce předsedy finančního 

výboru Taťánu Hradovou. Před hlasováním byla dána 

možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 

stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí předsedou finančního 

výboru Taťánu Hradovou 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 7/1114 bylo schváleno. 

Volba předsedy kontrolního výboru: 

Předsedající navrhl zvolit do funkce předsedy 

kontrolního výboru Dalibora Bartíka. Před hlasováním 

byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům 

sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí předsedou kontrolního 

výboru Dalibora Bartíka 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 8/1114 bylo schváleno. 

Bod III - Smlouva o poradenské činnosti na zajištění 

finančních prostředků na zajištění výstavby 

vodovodu lokalita Hradištěk. 

Starosta obce seznámil zastupitele se smlouvou o 

poradenské činnosti s firmou INNOVA Int. s.r.o.. 

Předmětem této smlouvy je poskytnutí poradenských 

služeb spočívajících především ve zpracování a 

následného odevzdání žádosti o finanční podporu v 

rámci Ministerstva zemědělství, oblast podpory  

Výstavba a technické zhodnocení infrastruktury 

vodovodů a kanalizací - „Janová – vodovod lokalita 

HRADIŠTĚK“.  Starosta obce rovněž uvedl, že 

poradenská firma byla oslovena z důvodu časové tísně, 

protože žádost musí být podána do 28.11.2014. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová schvaluje uzavření smlouvy o 

poradenské činnosti s firmou INNOVA Int. s.r.o. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 9/1114 bylo schváleno. 

Bod IV – Diskuse 

V diskusi vystoupili tito občané: 

p. Jaroslav Tomanec – poděkoval bývalému 

zastupitelstvu obce v čele s bývalým starostou  p. Janem 

Machalcem a popřál novým zastupitelům  hodně sil a 

finančních prostředků do dalšího období. V další části 

diskuse se zmínil o dalším rozvoji ZŠ v Janové a o 

iniciování výkupu pozemků u Sportovní haly za účelem 

vybudování parku obce. 

p. Zdena Chudějová –  za turistický kroužek vyzvedla 

dobrou spolupráci s bývalým starostou p. Janem 

Machalecem a bývalou místostarostkou p. Karlou 

Vašťákovou a vznesla dotaz na další podporu tohoto 

kroužku novým zastupitelstvem obce. Na tento dotaz 

odpověděl Ing. Karel Eliáš, že v této další dobré 

spolupráci bude nové zastupitelstvo obce pokračovat. 

Dále se dotazovala, proč děti současných zastupitelů 

nenavštěvují místní základní školu a jak chtějí zastupitelé 

školu podporovat, když sami nejdou příkladem. K otázce 

se vyjádřili 2 zastupitelé a uvedli své důvody. 



  

Usnesení č. 17/1114 bylo schváleno. 

Bod 7 – Zmocnění starosty obce 

Starosta obce seznámil zastupitele se skutečností, že je 

potřeba, aby měl rozšířené kompetence k provádění 

rozpočtových opatření v případě změn v příjmové i 

výdajové části rozpočtu o finanční prostředky přidělené z 

jiných rozpočtů (dotace). 

Návrh usnesení 18/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

stanovuje kompetence k provádění rozpočtových opatření 

v případě změn v příjmové i výdajové části rozpočtu o 

finanční prostředky přidělené z jiných rozpočtů. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 18/1114 bylo schváleno. 

Bod 8 - Schválení členů kontrolního a finančního 

výboru. 

Předseda kontrolního výboru Dalibor Bartík navrhl 

doplnění kontrolního výboru o tyto členy: 

Aleš Olšák, Michal Řepka, Bronislav Soukup a Josef 

Pončík. 

Předseda finančního výboru Taťána Hradová navrhla 

doplnění finančního výboru o tyto členy: 

Ing. Jaroslav Tomanec, Jana Halašová, Karla Vašťáková a 

Dušan Bazalka. 

Návrh usnesení 19/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplnění kontrolního výboru o tyto členy Aleše 

Olšáka, Michala Řepku, Bronislava Soukupa a Josefa 

Pončíka a finančního výboru o Ing. Jaroslava Tomance, 

Janu Halašovou, Karlu Vašťákovou a Dušana Bazalku. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 19/1114 bylo schváleno. 

Bod 9 – Volba předsedy výboru pro kulturu a sport 

Starosta obce navrhl do této funkce Danielu Mikulcovou. 

Návrh usnesení 20/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Danielu Mikulcovou předsedkyní výboru pro 

kulturu a sport. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 20/1114 bylo schváleno. 

Bod 10 – Volba redakční rady Janovských listů 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh, aby byly 

Janovské listy vydávány častěji než doposud (1x měsíčně). 

Informace předkládané občanům by byly aktuálnější. Aby 

mohl zajistit tyto změny navrhl, aby byl zvolen do 

redakční rady Janovských listů. Zastupitelé tento jeho 

koncept odmítli. Radomír Dolanský navrhl zvolit do 

redakční rady Dalibora Bartíka, Danielu Mikulcovou a 

Zdenku Chudějovou.  

Návrh usnesení 21/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje redakční radu ve složení Dalibor Bartík, 

Daniela Mikulcová, Zdenka Chudějová. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 1 (Karel Eliáš), 

Zdrželi se 0 

Usnesení č. 21/1114 bylo schváleno. 

Bod 11 – Volba zástupce ve školské radě 

Starosta uvedl, že volbami vypršel mandát Karle 

Vašťákové, která byla zástupcem obce ve školské radě. 

Zároveň uvedl, že školská rada se skládá ze tří členů - 

zástupce školy, zástupce obce a zástupce rodičů. Do této 

funkce byla navržena Daniela Mikulcová. 

Návrh usnesení 22/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Danielu Mikulcovou zástupcem obce ve školské 

radě. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 22/1114 bylo schváleno. 

schvaluje rozpočtové opatření č. 13  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 13/1114 bylo schváleno. 

Bod 4 – Plán inventur 

Inventarizace bude probíhat dle Směrnice č. 3/2011 

Inventarizace majetků a závazků. Pro rok 2014 k 

provádění inventarizace navrhl starosta obce 

inventarizační komis ve složení: 

předseda inventarizační komise: Dalibor Bartík, členové 

komise: Aleš Olšák, Taťána Hradová, Michal Tkáč, Jiří 

Pončík a Miroslava Kotrlová 

Návrh usnesení 14/1114: Zastupitelstvo obce schvaluje 

inventarizační komisi pro rok 2014 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 14/1114 bylo schváleno. 

Bod 5 – Určení zastupitele pro spolupráci s 

pořizovatelem 

Starosta obce uvedl, že dnem voleb do obecních 

zastupitelstev bylo ukončeno pověření určeného 

zastupitele pro práci s pořizovatelem (MěÚ Vsetín, odbor 

územního plánování a dopravy). Proto je nutné, aby byl 

zvolen nový pověřený zastupitel.  

Návrh usnesení 15/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ing. Karla Eliáše, člena zastupitelstva obce 

Janová, aby spolupracoval s pořizovatelem - odborem 

územního plánování, stavebního řádu a dopravy 

Městského úřadu Vsetín, dle zákona č. 183/2006 Sb., o 

územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve 

znění pozdějších předpisů (dále jen „stavební zákon“): 

1. při zpracování a úpravě návrhu zadání (změny) 

územního plánu obce Janová (§ 47 odst. 1 a 4 stavebního 

zákona) 

2. při vyhodnocení výsledků projednání návrhu (změny) 

územního plánu obce Janová, zajištění řešení případných 

rozporů a v případě, že je potřebné pořídit na základě 

výsledků projednání nový návrh (změny) územní plán 

obce Janová, zpracování návrhu pokynů pro jeho 

zpracování (§ 51 odst. 1 a 3 stavebního zákona) 

3. při vyhodnocení výsledků projednání a zpracování 

návrhu rozhodnutí o námitkách a vyhodnocení 

připomínek uplatněných k návrhu (změny) územního 

plánu obce Janová (§ 53 odst. 1 stavebního zákona) 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 15/1114 bylo schváleno. 

Bod 6 – Schválení převodu do majetku obce 

Starosta obce poskytl zastupitelům informace k realizaci 

id. spoluvlastnického podílu státu v rozsahu 2/18 

pozemku parc. č. 965 v k.ú. Janová, vedeného na LV 510. 

Návrh usnesení 16/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

neschvaluje úplatný převod id. spoluvlastnického podílu 

státu v rozsahu 2/18 pozemku parc. č. 965 v k.ú. Janová z 

vlastnictví České republiky, příslušnost hospodařit Úřad 

pro zastupování státu ve věcech majetkových do 

vlastnictví obce Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 16/1114 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 17/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje bezúplatný převod id. spoluvlastnického podílu 

státu v rozsahu 2/18 pozemku parc. č. 965 v k.ú. Janová z 

vlastnictví České republiky, příslušnost hospodařit Úřad 

pro zastupování státu ve věcech majetkových do 

vlastnictví obce Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 



  

Bod 12 – Žádost o odkoupení pozemku 

Starosta obce uvedl, že manželé Kovaříkovi žádají 

odkoupení pozemků ve vlastnictví obce 

Návrh usnesení 23/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce prodat pozemek p.č. 1800/9 a část 

pozemku p.č. 1800/15. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 23/1114 bylo schváleno. 

Bod 13 Dohoda o podmínkách archeologického 

výzkumu 

Starosta obce  předložil zastupitelům dohodu o 

podmínkách archeologického výzkumu. Uvedl, že tento 

záchranný archeologický průzkum je nutný při realizaci 

stavby kanalizace obce Janová.  

Návrh usnesení 24/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dohodu o podmínkách archeologického 

výzkumu s firmou ARCHAIA Olomouc o.p.s. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 24/1114 bylo schváleno. 

Bod 14 Schválení odměn neuvolněným zastupitelům 

Starosta obce seznámil zastupitele s nutností schválit 

výši odměn neuvolněným zastupitelům obce.  Uvedl, že 

výše těchto odměn se řídí přílohou č. 1 nařízení vlády č. 

37/2003 Sb. Navrhl, aby v případě souběhu výkonu více 

funkcí se odměna neuvolněnému členovi zastupitelstva 

obce poskytovala pouze za výkon funkce, za niž podle 

rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší odměna. 

Návrh usnesení 25/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje vyplácení odměn od 19.11.2014 neuvolněným 

členům zastupitelstva takto: místostarostovi obce podle 

sl. 6 a 8, předsedům výborů podle sl. 10 a 13 a 

zastupitelům podle sl. 12 a 13 přílohy č. 1 k nařízení 

vlády č. 37/2003 Sb. Při souběhu výkonu více funkcí se 

odměna neuvolněnému členovi zastupitelstva obce 

poskytne pouze za výkon funkce, za niž podle rozhodnutí 

zastupitelstva náleží nejvyšší odměna. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 25/1114 bylo schváleno. 

Bod 15 Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 141401 

Starosta obce předložil zastupitelům Dodatek č. 1 ke 

smlouvě o dílo č. 141401. Tato smlouva je uzavřena s 

firmou Mobiko plus s.r.o. ke zhotovení stavby 

„Kanalizace obce Janová“. Podrobněji seznámil 

zastupitele s důvody uzavření tohoto dodatku (účtováním 

vícekrát měsíčně, volba nového starosty) 

Návrh usnesení 26/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 141401. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0, 

Usnesení č. 26/1114 bylo schváleno.  

Bod 16 Žádost o souhlas s převodem vlastnických 

práv 

Starosta obce  předložil zastupitelům žádost o souhlas s 

převodem vlastnických práv k pozemku p.č. 1067/23. 

majitelů Ing. Martin Fojtík a Alena Fojtíková. Důvodem 

je prodej tohoto pozemku novým majitelům. Po diskuzi 

byla tato záležitost odložena k projednání na 

následujícím zastupitelstvu. Zastupitelé pověřili starostu 

obce zjištěním bližších informací k uzavřené smlouvě. 

Bod 17 Různé 

Starosta obce předložil zastupitelům 2 žádosti týkající se 

Revitalizační nádrže. Žádost Pavla Bambucha o 

pokračování ve spolupráci s dozorem a údržbou vodní 

nádrže Řečiska a žádost p. Radima Ščotka o pronájem 

vodní nádrže Řečiska. Starosta obce uvedl, že v lednu 

končí správcovství Pavlu Bambuchovi. Poté bude obec 

Janová spravovat vodní nádrž na vlastní náklady. V 

tomto smyslu navrhuje odpovědět oběma žadatelům. 

Zastupitelé v diskuzi uvedli, že vítají spolupráci všech 

místních občanů, kteří budou ochotni pomoci s údržbou 

a správou této revitalizační nádrže.   

Starosta obce uvedl, že před závěrečnou kontrolní 

prohlídkou bude nutné provést převod pozemků v 

majetku TJ Tatran Janová na obec Janovou. Na těchto 

pozemcích byla provedena stavba chodníků. Podmínkou 

čerpání dotace je, že tyto pozemky budou ve vlastnictví 

obce.  

Návrh usnesení 27/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje bezúplatný převod pozemků p.č. 924/1 a 

2783/12 v k.ú. Janová z vlastnictví TJ Tatran Janová do 

vlastnictví obce Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 27/1114 bylo schváleno. 

Starosta obce předložil zastupitelům žádost Základní 

organizace svazu neslyšících o příspěvek. Uvedl, že této 

organizaci se příspěvek schvaluje každoročně. 

Návrh usnesení 28/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje poskytnutí příspěvku ZO Svazu neslyšících a 

nedoslýchavých ve výši 1 000 Kč 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 28/1114 bylo schváleno. 

Starosta obce navrhl zastupitelům, aby obec Janová 

poskytovala příspěvky pouze místním a regionálním 

neziskovým organizacím a veřejně prospěšným 

organizacím. Zastupitelé v diskuzi tento návrh podpořili. 

Návrh usnesení 29/1114: Zastupitelstvo obce Janová 

pověřuje starostu obce poskytováním příspěvků pouze 

místním a regionálním neziskovým organizacím a 

veřejně prospěšným organizacím. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 29/1114 bylo schváleno. 

Táňa Hradová informoval o konání Janovských 

sportovních her, které se uskuteční 27.12.2014 a 

požádala obec Janovou o podporu při pořádání této 

sportovní události. 

Daniela Mikulcová informovala zastupitele o vydání 

kalendáře, jehož výtěžek půjde na potřeby mateřské 

školy . Dále informovala o konání tradičního Jarmarku, 

který se uskuteční 5.12.2014. 

Předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 18.30 hod. 

 



  

SVATOHUBERTSKÁ MŠE V REŽII 

MYSLIVCŮ JANOVÁ - ÚSTÍ 
   V neděli 16. 11. 2014 se ve vsetínském kostele 

Nanebevzetí Panny Marie konala svatohubertská mše 

pro myslivce vsetínské římskokatolické farnosti. Mši 

celebroval za přítomnosti vsetínského faráře a děkana 

Františka Krále farář z Dubu nad Moravou ThLic. Jan 

Kornek (ThLic. - akademický titul licenciát teologie, 

jeden z nejvyšších akademických gradů – pozn. aut.), 

kterému se někdy také přezdívá lovec v sutaně. 

   Jen v Dubu nad Moravou má Jan Kornek jako 

myslivec na kontě již pěknou řádku divočáků a srnců. 

Může se taktéž pochlubit jelenem patnácterákem nebo 

desetiletým jelenem. V roce 2009 ulovil největšího 

muflona v České republice a jako lovec vycestoval na 

lov medvěda i do Kanady (zdroj: www.josefhurt.cz).  

 

Kozubíkové můžete sledovat na stránkách 

www.zuspotstat.cz. Horny a zpěv v akustice kostela zněly 

opravdu vznešeně.  

Vrcholem svatohubertské mše byly, jako poděkování, 

symbolicky předány dary. Obraz svatého Huberta, 

borlice, klobouk, lovecký tesák a chléb a víno jako obětní 

dary k proměnění. 

   Svatohubertskou mši zorganizovali členové 

Mysliveckého sdružení Janová – Ústí. Hybnou silou 

nejen sdružení, ale i celé akce byl Josef Mikulenčák, 

předseda sdružení. Jeho díky však míří k všem členům, 

jejich manželkám a řadě kamarádů, bez jejichž pomoci 

by se tak důstojnou oslavu myslivosti a svatého Huberta, 

patrona myslivců, nepodařilo zorganizovat. Byli to právě 

myslivci z Mysliveckého sdružení Janová – Ústí, kteří 

poprvé v římskokatolickém kostele ve Vsetíně 

svatohubertskou mši uspořádali. Kladné ohlasy jsou 

dodnes slyšet z širokého okolí. 

   Poněvadž se jednalo o slavnostní mši pro všechny 

farníky vsetínské farnosti a i jako ukončení roku rodiny, 

pozvali myslivci z Janové a Ústí, společně s farářem 

Františkem Králem, k pohoštění v prostorách zahrady a 

fary všechny přítomné. V nabízeném menu si mohli hosté 

pochutnat na bažantí polévce s knedlíčky a nudlemi, 

pečeném divočákovi se zelím a bramborovým knedlíkem, 

svíčkové z jelena s houskovým knedlíkem, šípkové 

omáčce, daňčím řízku a bramborovém salátu, zvěřinové 

směsi, srnčím a daňčím guláši nebo pečeném bažantovi. 

Z nápojů bylo podáváno svařené víno, pivo, slivovice, čaj 

a samozřejmě nealko. 

   Svatohubertská mše ve vsetínském kostele Nanebevzetí 

Panny Marie byla opravdu důstojnou oslavou patrona 

myslivců svatého Huberta, ale i myslivosti jako takové a 

velkým úspěchem Mysliveckého sdružení Janová - Ústí. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

   O tyto zážitky se farář a myslivec Jan Kornek podělil 

se vsetínskými farníky ve zcela zaplněném kostele. 

Svatohubertská mše byla zahájena nesením trofeje jelena 

šestnácteráka, kterého ulovil člen Mysliveckého sdružení 

Janová – Ústí Josef Mikulenčák mladší dne 6. 12. 2013. 

Podle sdělení mysliveckého hospodáře Jana Machalce 

jde o největší úlovek za celých dvacet let trvání MS 

Janová – Ústí. Účastníkem mše byl rovněž geneticky asi 

nejstarší myslivecký pes Bloodhound nazývaný také 

svatohubertským psem, vedený Martinem Geržou. Členy 

průvodu byli i sokolníci s rarohy velkými. 

   Úvodem farníky svým důstojným přednesem pozdravil 

zástupce Světského Rytířského řádu Černých myslivců 

pobeskydských. Slavnostní atmosféru mše podtrhovali 

excelentní trubači a pěvci Vojenských lesů a statků ČR – 

divize Lipník nad Bečvou a ZUŠ Potštát. Jejich velmi 

úspěšnou činnost pod vedením ředitelky Jany 

 

 

http://www.josefhurt.cz/
http://www.zuspotstat.cz/


  

DĚTI ZE ŠKOLKY SI VYROBILY 

KALENDÁŘ 
   Po vzoru svých starších kamarádů hasičů se děti ze 

školky rozhodly také vydat svůj vlastní kalendář a získat 

jeho prodejem potřebné vybavení. S prvotní myšlenkou 

přišla Daniela Mikulcová, maminka dětí, které rovněž 

navštěvují janovskou školku. K nápadu ji přivedla 

podobná akce školky v regionu, ale především, jak bylo 

již řečeno, úspěšné vydání kalendáře mladých hasičů 

z Janové na rok 2014. Přednesla tedy návrh na třídní 

schůzce rodičů, kde byl s nadšením přijat. Nyní tedy 

mohla začít perná práce rodičů i dětí. 

   Původní nápad je vždycky hezký, ale problém nastává 

hned u druhého bodu, tedy jak získat finanční částku na 

jeho realizaci. Zde se rodiče rozhodli obrátit na 

sponzory. V dnešní době je to vždy tak trochu sázka do 

loterie, ale rodiče věřili, že se potřebná částka nakonec 

podaří získat. A nemýlili se. 

   Realizační skupina rodičů oslovila firmy působící 

v katastru obce Janová. Rodiče se obraceli na své 

podnikající známé, na obec, na firmy vedené rodáky 

z Janové… Do sponzoringu akce se zapojila řada rodin 

dětí, které školku navštěvují. Celkový výsledek byl 

naprosto neočekávaný. Sponzoři darovali na akci 

„Kalendář MŠ Janová 2015“ celkem 25 246 Kč! Takový 

přístup jednoznačně zaslouží hlubokou poklonu a 

poděkování všem, kteří podpořili dobrou věc. 

S poděkováním jmenujeme ty, kteří finančně podpořili 

vznik kalendáře:  

Obecní úřad Janová, Brick PV s.r.o. Ivo Šimčík, 

BSTS Fire&Security, s.r.o. Zlín, Dektrans&Services, 

s.r.o., DNK stavební společnost, s.r.o., Estetické 

centrum Dita Marcinová, Pavel Pisklák Industrial – 

automation, kavárna ZZJM Janová, Koloniál – Jana 

Kotrlová, Pavel Bambuch, Petr Olšák, Pila Karel 

Solanský, Veselý grunt Janová, Andrea a Radek 

Halašovi, Kamila a Milan Kopečtí, Daniela a Josef 

Mikulcovi, Michaela a Michal Tkáčovi.  

Mezitím nastalo pátrání po firmě, která by nabídla 

kvalitní tisk za příznivou cenu a přitom splnila představy 

rodičů. O co více tiskáren tuto možnost nabízí, o to je 

výběr náročnější. 

 

Aby byly náklady co nejnižší při zachování vysoké 

kvality, vytvořila Tereza Škývarová šablony, čímž se 

opět ušetřila část nákladů, které bylo možno investovat 

do nákupu doplňků do školky. Ale ještě předtím přišla na 

řadu nejdůležitější část celé akce. 

   I když nápad vytisknout kalendář školky vzešel od 

rodičů, nikdy by se bez pomoci dětí nestal skutečností. 

Proč? Poněvadž jednotlivé stránky čili týdny kalendáře 

tvoří autorská díla samotných dětí. Obrázky vytvořily 

děti doma s rodiči ve funkci poradců. Úvodní text 

vytvořily Veronika Fialová a Petra Macháčová. Posledně 

jmenovaná vytvořila i titulní foto kalendáře. 

   Právě zapojení dětí a rodičů bylo dalším důležitým 

impulsem pro realizaci kalendáře. Přece jen, kdo v tak 

útlém věku vydává v kalendáři svá vlastní výtvarná díla i 

s uvedením jmen autorů? Pro rodiče je akce zase 

důkazem, že když se spojí a jsou schopni se shodnout, 

lze dokázat navzdory nepřízni mnohé. 

   Kalendář je hotov a připraven celoročně všem 

zájemcům přinášet radost během každého dne roku 

2015. Díky spolupráci všech zúčastněných a štědré 

podpoře sponzorů rodiče po dohodě s učitelkami 

mateřské školy pořídí z výtěžku dětem tělocvičné nářadí, 

vybavení a pomůcky do mateřské školy.  

   Kalendář můžete získat v Informačním centru ve 

Vsetíně, na obecním úřadě v Janové, v místní kavárně 

ZZJM, v koloniálu, samozřejmě v MŠ a ZŠ Janová nebo 

na akcích v obci, na které jsou všichni z blízka i daleka 

zváni.   

 text: Radomír Dolanský, foto: archiv rodičů 

 

DARY RODIČŮ POMOHLY DĚTEM 

VE ŠKOLCE 
   Sledujeme-li dlouhodobou podporu rodičů a některých 

občanů Janové, jejich sponzorování mateřské školky, 

jako by vypovídalo, že je v této obci školka popelkou. 

Skutečnost je však jiná. Kdo má blízko k jakékoliv 

příspěvkové organizaci dobře ví, že finance tak akorát 

pokrývají základní provoz včetně výuky. Ale na nákup 

vybavení a zařízení takzvaně nad limit, se veřejné 

finance shánějí více než těžce.  

  Z tohoto pohledu má janovská školka oproti mnohým 



  

potřely lepidlem a sypaly, světe div se!, kokosovou 

moučkou. Kokosu bylo dostatek, takže i když děti 

zjistily, že je k snědku, neubylo. 

   Setkání však nebylo jen o přípravě vánočních ozdob. 

Ve školní třídě vládla příjemná atmosféra provázející 

blížící se vyvrcholení roku. Maminky a jeden tatínek se 

tak zabrali do výroby vánočních ozdob, že děti měly 

dostatek času se i vydovádět. Na šikulky se přišel 

podívat i pan ředitel Lucbauer. Prostě to bylo zase jedno 

velmi příjemné podvečerní setkání všech zúčastněných. 

Na Vánoce budou letos v mnoha rodinách viset na 

stromečcích světové originály janovských šikulů. 

  text a foto: Radomír Dolanský 

 

PRVNÍ DEN VE ŠKOLE 
   Vzpomenete si ještě na svůj první den ve škole? 

Vybaví se vám ta zvláštní chvíle spojená s radostným 

očekáváním nového, či snad se strachem, co se bude ve 

škole dít?  

   Po slavnostním uvítání žáků a rodičů ve škole 

ředitelem Michalem Lucbauerem a místostarostkou obce 

Karlou Vašťákovou zavzpomínali na svůj první den 

páťáci ZŠ v Janové. Někteří si na nic mimořádného 

nevzpomněli, jiným se vybavila první svačinka nebo 

spolužák v lavici.  

   Pan ředitel chtěl přechod předškolákům do školy 

trochu zpříjemnit, a proto přichystal nejen pro prvňáčky 

překvapení. Na školní zahradě čekal na všechny žáky ZŠ 

a děti z MŠ skákací hrad.  

   Tato aktivita k příležitosti začátku školního roku by se 

nemohla uskutečnit bez výborné spolupráce naší školy 

s Alcedem, které nám vychází vstříc v zapůjčování 

různého inventáře. Naši žáci se naopak rádi zúčastňují 

akcí, které Alcedo pro mládež pořádá. 

 Hrad udělal radost nejen těm nejmenším, ale i 

jiným opravdu velkou výhodu – rodiče dětí, které ať už do 

školky chodí nyní či chodily před lety. A díky jejich 

podpoře se Mateřská škola Janová po letech dočkala nové 

sedačky s taburety a se stolečkem. Peníze se střádaly tak 

dlouho, že rodiče, kteří přispěli mezi prvními, dnes již 

mají děti ve škole. Ale tak jde život na vesnici. Možná 

jejich děti budou ve škole používat zařízení, která se 

pořídila z finanční pomoci v dobách minulých. 

   Proto zde vedoucí učitelka Jana Kaňůrková se svými 

kolegyněmi Zdenkou Juřicovou a Leou Orságovou velmi 

děkuje všem rodičům, kteří přispěli ke koupi sedačky. I 

když podporu tomuto projektu domlouvaly především 

maminky, jedná se o dary rodin, tedy i tatínků. Upřímné 

poděkování patří: Jitce Malé, Janě Halašové, Daniele 

Mikulcové, Veronice Ambrosové, Olze Krausové, 

Monice Bambuchové, Andrei Halašové, Pavle 

Hatlapatkové, Pavle Fickové, Ivetě Fojtů, Veronice 

Fialové, Gabriele Šimoníkové a Petře Macháčové. 

text: na základě informací od Jany Kaňůrkové napsal 

Radomír Dolanský 

 

 

ŠIKULKY SI VYRÁBĚLY VÁNOCE 
   V době předvánoční probíhá řada setkání, kde si lidé 

vyrábějí vlastní vánoční ozdoby, takže pak mají Vánoce 

ozvláštněné originály, které nemá nikdo jiný na světě. 

Takové převzácné ozdoby si přišly děti z kroužku 

Šikulka vyrobit v první prosincový den do školy. 

Tentokrát svoji šikovnost přišly dokazovat v doprovodu a 

za pomoci rodičů. 

   Šikulku vede Kateřina Kovaříková, která, podle svých 

slov, nevychází z údivu nad zručností malých janovských 

umělců. Není to vůbec nadsazené tvrzení, což dokazují 

výsledky snažení šikulů. Děti si vyráběly vlastní baňky 

na stromeček. Sice polystyrénové, ale vlastní, a to se 

počítá. Vykrajovátky tvořené stromečky a další tvary 



  

nejstarším žákům naší školy. Společné činnosti žáků 

školy a školkáčků jsou totiž mimo hlavní cíle školy 

jednou z priorit, na které se chceme v letošním školním 

roce zaměřit. Nespornou výhodou této spolupráce je 

přirozený přechod dětí do prvního ročníku jako do 

známého prostředí a mezi kamarády.  

   Díky skákacímu hradu naše děti symbolicky skočily 

rovnýma nohama do nového školního roku. Snad se 

naším prvňákům první den ve škole nevymaže z paměti a 

budou na něj s úsměvem vzpomínat. 

text: Bc. Ludmila Spitzerová, foto: archiv školy 

 

VALAŠSKO OČIMA JANOVSKÝCH 

DĚTÍ 
   Náš valašský kraj je zajímavý především typickou 

krajinou s kopečky, pasínky a taky tradičními valašskými 

zvyky, písničkami i architekturou.  

   Místní akční skupina Valašsko – Horní Vsacko, o. s. 

vyhlásila výtvarnou soutěž na téma Valašsko očima dětí.  

   Než si žáci z I. oddělení ZŠ Janová výtvarně ztvárnili 

svou představu o svém rodném kraji, trochu si s paní 

učitelkou zopakovali valašské tradice v prvouce. Zde se 

dozvěděli o dávném způsobu hospodaření, o ovečkách, 

pasáčcích a pasíncích – horských loukách, na kterých 

můžeme najít vzácné rostliny a živočichy.  

   Téma Valašsko se prolínalo i dalšími předměty. 

V českém jazyce si žáčci napsali některé texty lidových 

valašských písniček, které si v hudební výchově 

přezpívali. Písničky o ovečkách, přírodě a hlavně o 

lásce žáky naladily na tu správnou notečku, která jim 

vedla ruku při malování té nejoblíbenější – Černá 

vlnka na bílém beránku.  
   Malování šlo žákům pěkně od ruky, zato s textem 

písničky, který byl napsán na okraji výkresu, se potýkali 



snad všichni – ani v diktátech neměli tolik chyb. 

Naštěstí barvy vše, co tam nepatřilo, zakryly. Ty 

nejzdařilejší práce odvezl pan ředitel do Hovězí 

k zařazení do soutěže. K překvapení žáků i paní učitelky 

se základní škola Janová umístila se svými dílky na 

krásném druhém místě.  

    Na slavnostní vernisáži byl zástupcům škol nebo 

přímo žákům předán diplom a cena pro žáky – v našem 

případě poukázka v hodnotě 500 Kč na nákup 

papírenského zboží. Krátké pěvecké vystoupení malých 

valášků jen podpořilo slavnostní atmosféru vernisáže, 

kde si mohli všichni návštěvníci prohlédnout krásná 

dílka dětí a nahlédnout tak trochu do jejich čistých 

dušiček. 

  text: Bc. Ludmila Spitzerová, foto: archiv školy 

 

HALLOWEENSKÝ DEN 
   Po příchodu do školy čekalo na žáky ze Základní 

školy Janová překvapení. Ve II. oddělení panovalo 

divné příšeří a svítící lampiónky ve tvaru malých dýní 

umocňovaly tajuplnou atmosféru. Z interaktivní tabule 

se šířily podivné zvuky a tklivé tóny a do třídy z ní 

zírala obrovská, vyřezávaná a nasvícená dýně.  

   A co teprve, když se po schodech nahoru začaly plížit 

podivné bytosti – tu čarodějnice, hned za ní kostlivec a 

další příšerky z podsvětí. Největší příšerák přišel 

nakonec a tvářil se jako dávno zemřelý a nyní nemrtvý 

pan řídící. Žáčci z prvního oddělení na sebe nenechali 

dlouho čekat a postupně se pod vlivem nezvyklé 

atmosféry začali proměňovat ve strašidelné bytosti.  

Paní učitelka byla statečná, dělala jako by nic a klidně 
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vyučovala český jazyk a matematiku. Je pravda, že do 

zpěvu jí moc nebylo. Zato diktát byl v něčem zvláštní. 

Jako by jej ovlivnila celá atmosféra školy – byl samý 

hrob, umrlec, kostlivec a jiné příšery. Jako nit se 

diktátem táhla hrůza hrůzoucí. Malé příšerky si ale diktát 

užívaly a dokonce ho napsaly bez chyb – asi vlivem 

strašidelné školy.  

   Po velké přestávce se začaly dít věci! Soutěže a hry 

dostaly strašáky do varu. Vřava ustala až poté, co se 

z interaktivní tabule vynořil Michael Jackson se zombie 

z klipu Thriller. To všem ztuhly všechny údy, co jim 

zbyly, místo aby nastal pořádný zombie tanec. No na 

Jacksona pravda neměli, ale jinak byli všichni kouzelní 

včetně paní učitelky, která se rovněž změnila v hnusnou 

příšeru a zazpívala si společně se všemi krvavou píseň. 

Doufejme jen, že jí to nezůstane. 

        text a foto: Bc. Ludmila Spitzerová 

 

NA STRAŠIDLA SI UMÍ HRÁT I VE 

ŠKOLCE 
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Miroslav Hořanský. Projevil se jako naprostý  

profesionál ve svém oboru. Na každé zastávce se staral o 

zajištění občerstvení svých pasažérů a jako pozornost 

firmy nechal každému účastníkovi nalít štamprli dobré 

višňové pálenky. Není divu, že nám cesta tímto 

způsobem rychle uběhla a záhy jsme se ocitli v zemi 

uherské. Po deseti kilometrech jízdy od slovenských 

hranic jsme již vystupovali u komplexu termálních lázní 

Györ. 

   I když se toto město na Dunaji, a soutoku dalších dvou 

velkých maďarských řek, pyšní souborem barokních 

staveb a památek, tentokrát zůstaly mimo náš zájem. 

Dnes nás více lákal nedávno rekonstruovaný krytý areál 

s několika sedacími i plaveckými bazény. S termální 

vodou bohatou na minerály, perličkovými lázněmi, 

podvodními masážními tryskami, vodopády, tobogány, 

jeskyněmi a hlavně s různými teplotami vody vnitřních i 

venkovních bazénů, dosahující až 38 °C. 

   Kromě těchto bazénů a vodních atrakcí, jsou 

návštěvníkům k dispozici relaxační a odpočinkové 

místnosti, lehátka, barová posezení ve vodě i na suchu a 

jiné vymoženosti lázeňských komplexů. Samozřejmě, že 

jsme se snažili vyzkoušet z nabídky co nejvíce, ale měli 

jsme na paměti, že nic se nemá přehánět. A tak jsme se 

postupně scházeli na lehátkách, u stolků při kafíčku a 

samozřejmě nesměla chybět ani ochutnávka letošní 

úrody karlátek, přehnaných přes měděné trubky 

v pálenici. 

   Jak už to tak při našich výletech chodí, u takové 

koštovačky se vždy s někým cizím skamarádíte. I když 

jste třeba v cizině. No, a tentokrát to bylo s obzvláště 

milým a vzácným člověkem, a to s panem Ondřejem  

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ RELAXOVALI 

V MAĎARSKÝCH TERMÁLECH 
   Blíží se konec roku a janovští turisté budou bilancovat, 

jako každoročně, svoji letošní turistickou sezonu. 

Konečný výsledný verdikt z hodnotící zprávy se dá však 

už předem očekávat – „byl to opět velmi úspěšný 

turistický rok.“ 
   Do konečné mozaiky uskutečněných naplánovaných 

velmi hodnotných akcí, podle hlavní organizátorky všeho 

dění kolem janovské turistiky, paní Zdenky Chudějové, 

zbývá ještě uskutečnit adventní posezení s besedou a 

silvestrovský výšlap na Janovské paseky, ke kolibě U 

Kocurků. Do této pomyslné mozaiky byl zasazen zvláště 

pestrý střípek a to poslední listopadový pátek, v podobě 

autobusového zájezdu do termálů v maďarském Györu. 

Ochotní organizátoři, manželé Chudějovi, šli tentokrát 

doslova takříkajíc s kůží na trh, neboť nevěděli, zda se 

podaří naplnit objednaný autobus a tím garantovat, že se 

vejdou do předpokládané ceny. Zvláště, když se mělo jet 

ve všední den a mládež školou povinná se nemohla 

zúčastnit. Tentokrát byla pro zajištění přepravy dána 

důvěra cestovní kanceláři Valaška, která má s touto 

destinací velké zkušenosti. A ukázalo se, že to byla 

správná volba. 

   Brzké páteční ráno přivítalo účastníky výletu velmi 

sychravým počasím, což ale brzy všem přestalo vadit, 

neboť hned se nastupovalo do moderně vybaveného a 

vytopeného autobusu, v kterém nás srdečně přivítal, a 

také ho i řídil, sám rodinný příslušník jednatele cestovky, 
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Suchým, spisovatelem, textařem a známým 

moderátorem rozhlasového a televizního vysílání, 

bratrem slavného umělce Jiřího Suchého.  

   A že pan Ondřej i se svou paní Johankou jsou lidé 

vskutku milí a přívětiví, to jsme poznali hned v úvodu 

našeho společného povídání. Přiznal se nám, že 

Valašsko a jeho obyvatelé jsou mu velmi blízcí pro svou 

dobrosrdečnou povahu, a že i jeho žena pochází z 

Valašska. Na závěr našeho krátkého setkání jsme si 

samozřejmě vyfotili na památku několik společných 

fotografií, které jistě obohatí naši fotokroniku. Při 

rozloučení nám dal Ondřej Suchý svoji emailovou 

adresu a my mu přislíbili, že pár fotek z našeho 

společného setkání v Uhrách určitě zašleme. 

   A jelikož se i náš vyměřený čas pobytu chýlil ke 

konci, ubírali jsme se pomalu do připraveného a 

vyhřátého autobusu. Někteří jedinci si odskočili ještě na 

blízké náměstíčko utratit zbylé forinty a pak jsme se již 

vydali zpět k slovenským hranicím a dál na Moravu. V 

nedalekém slovenském městě Velkém Mederu jsme 

udělali ještě krátkou zastávku s možností nákupu 

jihoslovenských a maďarských pochutin a nezbytného 

občerstvení z nabídky autokarového bufetu. 

   Pro zpříjemnění zpáteční cesty nám pan řidič pustil 

dva videofilmy, takže jsme se ani nenadáli a už se první 

účastníci zájezdu, které jsme přibrali v okolních obcích, 

chystali k vysedání. Před tím však předcházelo nezbytné 

zhodnocení a poděkování, jak cestovní kanceláři 

Valaška, tak hlavně organizátorce akce Zdence 

Chudějové.  

   A jako překvapivě příhodná tečka na závěr, zazněla ve 

své premiéře v reprodukované nahrávce „hymna 

janovských turistů“, bylo ze strany účastníků zájezdu 

odměněno bouřlivým potleskem. 

text a foto: Ing. Pavel Hromada, foto: Zdenka 

Chudějová 

 

 

KDO JE ONDŘEJ SUCHÝ 
   Narodil se 16. září v Praze. Veřejnost zná spíše jeho o 

čtrnáct let staršího bratra Jiřího. Nicméně Ondřej Suchý 

vytvořil a stále tvoří pro českou kulturu velmi rozsáhlé 

dílo, které bude oslovovat řady budoucích generací 

zajímajících se o domácí, ale i světovou historii řady 

odvětví kultury. Dílo Ondřeje Suchého zde pouze 

načrtneme, poněvadž podrobná biografie tohoto 

plodného člověka by již dnes vydala na knihu. 

   Ondřeji Suchému učarovali komici. Jako spisovatel, 

jehož tvorba čítá na třicet knih, píše o řadě českých i 

světových komiků. 

 

   V jeho knihách se můžeme setkat například s Vlastou 

Burianem, Janem Werichem, Inkou Zemánkovou, 

Felixem Holzmannem, Lídou Baarovou, Ljubou 

Hermanovou, Oldřichem Novým, ale i s hvězdami 

světového formátu jako byl, a vlastně ve svých dílech 

pořád je, Charlie Chaplin. 

   I když profesně je jméno Ondřeje Suchého dlouhodobě 

spjato s Českou televizí, neméně plodná je jeho činnost 

v Českém rozhlase. V současné době spolupracuje 

s Českým rozhlasem 2. Dlouhodobě uvádí vlastní 

zábavný rozhlasový pořad Nostalgické muzeum 

v šemanovickém společenském minicentru Nostalgická 

myš, kde si za dobu trvání pořadu pozval již desítky 

známých i světoznámých osobností. 

   O nepřeberných aktivitách Ondřeje Suchého se dozvíte 

na jeho vlastních webových stránkách 

www.semanovice.cz .  

   S tímto muzikantem, karikaturistou, textařem, 

novinářem, televizním scénáristou, rozhlasovým 

redaktorem a moderátorem, autorem a spoluautorem 

řady vinylových LP, dnes CD, s tímto milým a 

příjemným člověkem a jeho manželkou Johanou se na 

svém výletě setkali, a prožili pěkné chvíle, turisté 

z Janové. 

text: Radomír Dolanský, s použitím zdrojů Wikipedie 

a www.semanovice.cz  

 

OCITNOU SE JANOVSKÉ LISTY 

MEZI HVĚZDAMI? 
   Po zájezdu do termálních lázní Györ posílal Pavel 

Hromada za janovské turisty společná fota Ondřeji 

Suchému a jeho ženě. Zároveň proběhla mezi oběma 

pány krátká emailová komunikace, z které část 

zveřejňujeme. 

Z listu Pavla Hromady: 

Vážený pane Suchý! 

   Před několika dny se nám v termálních lázních Györ 

naskytla příležitost setkat se s Vámi a Vaší milou paní a 

společně se s Vámi vyfotografovat. Při rozloučení jsme 

přislíbili přeposlání fotografií pro vzpomínku na tuto 

chvíli. Tímto plníme náš slib. 

   Bylo nám velkou ctí se s Vámi potkat. Jak jste sám 

viděl, jsme parta lidí, většinou seniorského věku, se 

smyslem pro humor a chutí zpestřit si život. Říkáme si 

janovští turisté. Nejsme nikterak oficiálně organizovanou 

složkou. Naši pestrou činnost tvoří manželé Chudějovi. 

Právě toto naše náhodné setkání nám vnuklo myšlenku 

zařadit do svého plánu i návštěvu Nostalgického muzea. 

   Vážený pane Ondřeji. Naše obec Janová, 

www.janova.cz , vydává pravidelně svoje místní noviny, 

do kterých přispíváme články a fotografiemi z naší 

bohaté činnosti. Rádi bychom v prosincovém vydání 

uveřejnili společné foto s Vámi, proto Vás žádáme o 

souhlas. 

   Závěrem Vám chceme ještě jednou poděkovat za Vaši 

projevenou vstřícnost při setkání. Bylo nám ctí a 

potěšením. Do nového roku a dalších let Vám janovští 

turisté přejí hodně elánu a sil ve Vaší krásné tvůrčí 

činnosti, i Vaší paní a celé rodině. 

   S pozdravem z Valašska a s úctou za všechny Pavel 

Hromada a manželé Chudějovi. 

Z listu Ondřeje Suchého: 

 

http://www.semanovice.cz/
http://www.semanovice.cz/
http://www.janova.cz/


  

    Letos, snad právě díky zcela nemartinovskému počasí, 

vyvracejícímu veškeré pranostiky, přišlo nevídané 

množství účastníků. A tak na procházku setmělým 

okolím Janové vyrazil opravdový průvod čítající na 

stovku dětí a rodičů. 

   V Janové se však nejedná o ledajaký průvod 

s lampiony. Hned za poslední pouliční lampou vedly děti 

stezkou lucerničky. Každá z nich osvětlovala jedno 

z mnoha pořekadel, přísloví a pranostik, která se po 

staletí na svatého Martina tradují. Například Husa o 

Martině nejpěkněji zpívá. Nebo Svatý Martin na ledě, 

Vánoce na blátě. Poněvadž letošní Martin byl na blátě, 

tak uvidíme, jak pranostiky fungují. Nicméně nejvíce 

děti lákal cíl jejich procházky. 

   Na školní zahradě je očekával teplý čaj, hromady 

špekáčků a oheň s připravenými pruty na opékání. Pro 

rodiče zde bylo taktéž něco pro zahřátí, vonící po 

hřebíčku a skořici, ale svatomartinské víno to nebylo. 

Rodiče opékali a jejich ratolesti si pochutnávaly na 

dobrotách z ohně, až jim pusy mastnotou svítily. Ovšem 

jako vždy, největší fronty se stály na projížďku. Které 

z dětí by se nechtělo projet na koni svatého Martina? 

 

Milí janovští turisté! 

  Děkujeme za fotografie – bylo to s vámi milé setkání. 

Samozřejmě, že můžete zveřejnit, co chcete, rád se pak 

s vašimi Janovskými listy pochlubím na svém webu 

(www.semanovice.cz ). 

   Co se týče „Nostalgického muzea“, ten objekt není 

můj, já tam jen natáčím pořady pro Český rozhlas a 

mám tam něco k vidění ve výzdobě. Bohužel, příští rok 

se bude rozhodovat o tom, zda nový majitel nebude mít 

jiný „podnikatelský záměr“. Je dost možné, že 

Nostalgická myš (tak se ta hospůdka a „muzeum“ 

jmenuje) do roka zanikne. No, ale naděje umírá 

poslední. 

   Tak se mějte všichni moc hezky, přeji vám hodně 

pohody a radostí a zdravím i za manželku Johanu, 

mimochodem rodilou Valašku. Váš Ondřej Suchý. 

Z korespondence Pavla Hromady a Ondřeje Suchého 

sestavil Radomír Dolanský 

 

SVATÝ MARTIN PŘIJEL I DO 

JANOVÉ 
   Svatomartinské oslavy proběhly tento rok v Janové 

na vícero způsobů. Sdružení janovských rodičů již 

tradičně pro děti připravilo lampionovou vycházku 

okolím podvečerní Janové. Alternativní, ve světě 

rovněž velmi oblíbený, způsob oslav zvolila místní 

humoristická skupina Džejmsovci se svými příznivci a 

kamarády. Sešli se totiž v místní kavárně na tradiční 

husu a první svatomartinské víno. 

   Děti s rodiči měly, jako každý rok, sraz u obecního 

úřadu. K tradici janovských svatomartinských vycházek 

neodmyslitelně patří samotný patron 11. listopadu, 

svatý Martin. Přijel sice na hnědém koni, ale sníh taky 

nepadal, takže jaképak copak. Krásně opentlený 

rozzářil dětské oči úplně stejně dnes jako před rokem. 

http://www.semanovice.cz/
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 Komunální odpad 

- SKO 

9. 6. 6. 3. 1. 12. 10. 7. 4. 2. 13. 11. 

23. 20. 20. 17. 15. 26. 24. 21. 18. 16. 27. 25. 

        29.         30.     

Tříděný odpad - 

PLASTY  
6. 27. 

 
6. 17. 31. 

 
9. 23. 

 
2. 

Tříděný odpad - 

PAPÍR  
20. 

  
1. 

 
24. 

   
18. 

 

Tříděný odpad - 

SKLO  
25. 

   
19. 

  
18. 

  
18. 

 Nebezpečný a 

objemný odpad 

      J A R N Í    

Ú K L I D 

    P O D Z I M N Í   

Ú K L I D 

  

  
Naopak! S menším počtem akcí se zvyšuje jejich kvalita 

rok od roku. 

   Ovšem to, co dělá jarmark v Janové stále lákavějším a 

pestřejším je schopnost a ochota zájmových složek v obci 

spolupracovat na akcích různých subjektů.  

   Například letošním nováčkem bylo na jarmarku 

občanské sdružení Líska, které sponzorsky společně s obcí 

zajistilo koupi mikulášských dárečků pro všechny 

zúčastněné děti. Za tento sponzoring SJR oběma 

subjektům děkuje. 

   Desítky přítomných přivítala členka SJR Michaela 

Petřeková, která zastoupila nově zvolenou předsedkyni 

Lenku Pospíšilovou.  

   Své první veřejné vystoupení si na jarmarku odbyl nově 

zvolený starosta obce Janová Karel Eliáš. Všechny 

přítomné pozdravil a popřál jim spokojenost na jarmarku, 

ale i v čase blížících se svátků.  

   Za rodiče dětí z Mateřské školy Janová, kteří na akci se 

svými dětmi předvedli a nabídli k prodeji kalendář na rok 

2015, všechny přivítala Tereza Škývarová a za občanské 

sdružení Líska pozdravila přítomné Daniela Mikulcová. 

   Po nezbytných oficialitách odstartoval bohatý program 

podvečera. Jak je na janovském jarmarku zvykem,  

 

 V janovské kavárně, u zaplněných stolů, se podával 

další z atributů slavnostního dne. Nejen letošní 

svatovavřinecké víno, ale i husy, které Martina 

prozradily v jeho úkrytu hlasitým kejháním. Tyto už 

nekejhaly, ale o to více chutnaly. Prostě v Janové si 

svatomartinskou tradici užili všichni do sytosti. 

   text a foto: Radomír Dolanský 

 

MIKULÁŠSKÝ JARMARK V JANOVÉ 
   Každoroční jarmark byl tento rok poprvé, a podle 

kladných ohlasů zúčastněných možná i pro další ročníky, 

pořádán ve sportovním areálu TJ Tatran Janová. 

Úžasnou novinkou letošního jarmarku bylo ve své 

podstatě hezké počasí. Určitě hezké oproti létům 

minulým, kdy předvánoční pohodovou náladu 

přítomných vždy narušilo extrémní počasí. Sic bylo i 

tentokrát sychravo a vlhko, co to je proti plískanicím, 

vichru, dešti, vlezlé zimě let minulých? 

   Jako každoročně pořádalo akci Sdružení janovských 

rodičů. Sdružení možná dnes již nepořádá tolik akcí jako 

krátce po svém vzniku, poněvadž řadu iniciativ pokryje 

dnes široká volnočasová aktivita školy a školky. To však 

ani v nejmenším neznamená, že by práce SJR upadala. 

 



  



  

hlavním a nejkrásnějším bodem pořadu je vystoupení dětí 

ze základní a mateřské školy. Nadšené tanečky capartů a 

jejich veselé popěvky vyloudí u nejednoho z přítomných 

dospěláků cosi třpytivého v koutku oka. Všichni se pak 

usmívají nad vzácnou bezprostředností dětství. Při 

vystoupení školáků zase jako by byl doslova slyšet 

nevyslovený šepot pyšných maminek a tatínků („To je 

moja šikovná cérka,“ pyšní se maminka. „Ide to ale, temu 

mojemu ogařiskovi, šak má byť po kom,“ brouká si 

spokojeně pod vousy tatínek). 

   Tato zasloužená pýcha, zasloužené ovace, to vše 

představuje desítky hodin mravenčí práce a 

trpělivosti těch, na které často zapomínáme nebo je 

spíše bereme jako samozřejmost. Krásnou atmosféru 

blížících se svátků vánočních s dětmi ze školky 

připravily učitelky Jana Kaňůrková a Zdenka 

Juřicová. To ony se šikulkami dětmi vytvořily na 

chvíli něco jako zázrak. 

   Co dovedou mladí muzikanti nebo zpěváci zase se 

školáky připravily učitelky Eva Podešvová a Ludmila 

Spitzerová. Jak dobře se učí děti angličtinu, předvedli 

v písničkách školáci pod vedením svého sbormistra, 

ředitele školy, Michala Lucbauera. Jeho 

bezprostřední živý dirigentský projev shodil z dětí 

trému a veselé skotačení rozehřálo všechny přítomné. 

   A co dalšího bylo na jarmarku k vidění a ke koupi? 

Pavel Sekula, který se staral o hudbu podvečera, byl také 

licitátorem při dražbě originálního kalendáře mateřské 

školy. V daném formátu byl opravdu jediný na celém 

světě. A i když cena neletěla strmě vzhůru jako u 

zavedených aukčních síní Sotheby´s nebo Christie´s, 

přihazování bylo docela napínavé.  

Ovšem velmi pěkný dárek věnoval škole janovský občan 

Josef Matula, rovněž učitel, nyní na odpočinku. Vyřezal 

pro umocnění ducha Vánoc betlém, o kterém Janovské 

 

listy informují na jiném místě. 

   Na přítomné taktéž čekala jelítka a jitrničky, které by 

se určitě pěkně vyjímaly na vánočním stromečku. Pak 

by Janová vypadala jako pohádková obec. 

   Své umění na jarmarku představil umělecký kovář 

Aleš Grygara z Janové. Nejen, že se mohli zájemci 

podívat, jak z železa vzniká krása, ale jeho velmi pěkné 

bytové doplňky si přítomní mohli i zakoupit. Více se o 

práci Aleše Grygary dozvíte na www.grygara.cz.  

   Základem nabídky janovských jarmarků však bývají 

výrobky dětí. Například mladí hasiči z Janové nabízeli 

k prodeji netradiční přírodní adventní svícny, 

vlastnoručně ozdobené hrníčky, ale i zdobené perníčky 

nebo domácí koláčky. Ke koupi byla česká ruční práce, 

již zmíněné kalendáře kreseb dětí z mateřské školy… 

   A na závěr přišly děti strašit i chlácholit bytosti z nebe 

a z pekla. Všichni zbystřili, slyšíc těžké zvonce a 

bublavé skřeky bu-bu-bu. Děti se přimkly ještě pevněji 

k rodičům a jejich vykulené oči vystrašeně pátraly po 

okolí. A už byli tady! Čerti, smrtka, Mikuláš i 

s andělem. Je pravdou, že čerti letos nebyli moc 

naštvaní. Asi děti v Janové nezlobily. Hodný byl i 

Mikuláš s andělem, kteří při rozdávání dárků zpívali 

místo dětí. Toto krásné zakončení mikulášského 

jarmarku v Janové měli na svědomí odborníci na 

janovskou srandu, Džejmsovci. Tečku za příjemným 

podvečerem udělal ohňostroj. A jarmark byl zase o něco 

hezčí, lepší, veselejší než ten minulý. 

 text a foto: Radomír Dolanský 

 

JANOVSKÝ BETLÉM 
   Jednoho dne, když jsme s dětmi odcházeli 

z tělocvičny, jsme potkali, dá se říci, kouzelného 

dědečka, který zrovna vezl kočárek. Oslovil mne a začal 

si se mnou povídat. V povídání o žácích a o škole 

vzpomněl, že má dlouho nápad vytvořit betlém. Je třeba 

zmínit, že jsme tento rozhovor vedli na začátku března, 

kdy do Vánoc je hodně daleko. Začal jsem jej 

poslouchat. Z jeho slov byla slyšet touha svůj nápad 

uskutečnit.  

   Nápad mě velice zaujal, neboť sám jsem kdysi svým 

rodičům  betlém, podle návodu z časopisu ABC vytvořil 

(ač je to dávno, tak ho mají dodnes). Betlém je pro mne 

jeden ze symbolů, který neodmyslitelně patří 

k Vánocům. Po vyslechnutí plánu dědečka, který se 

jmenuje Josef Matula, jak by betlém mohl vypadat, 

položil dotaz, jestli by škola o takový betlém měla 

zájem. Rád by jej pro nás udělal.  

 

http://www.grygara.cz/


  



  

   Neváhal jsem ani okamžik a řekl, že by to bylo od něj 

velice krásné a stal by se tak v době vánoční ozdobou 

školy. Domluvili jsme se tedy. Neuplynuly ani čtyři 

měsíce, kdy mě přišel navštívit do školy a s úsměvem 

jemu vlastním mně sdělil, že betlém je již hotov. Nevěřil 

jsem vlastním uším a natož, když jsem byl pozván, ať se 

přijdu podívat, vlastním očím.  

   Opravdu tam byl. Janovský betlém pana Matuly z 

Janové. Tak to je právě on, Josef Matula, komu vděčíme 

za krásný a propracovaný betlém. Ani mi nechtěl říct, 

kolik času na tom strávil. Ale sami si jistě spočítáte 

neskutečný počet hodin práce a trpělivosti. Betlém je 60 

cm dlouhý a široký 30 cm. Nachází se v něm 30 ručně 

vyřezávaných postav, 15 zvířat a také stromy, valašské 

chalupy, to vše z dřevěné překližky. Monumentem 

tohoto betlému jsou jesličky s Ježíškem, které jsou 

sestaveny z dřevěných podstavců a borovicové kůry a 

nad nimi se vznáší anděl a kometa.  

   Všechny zmíněné artefakty betlému jsou precizně 

zabudované do základní desky. Jedinečnou věcí je však 

ztvárnění těchto vyřezaných postaviček, zvířat a chalup, 

které jsou polepeny pečlivě vystřiženými kresbami. 

Tyto kresby, jak jsem se dozvěděl, byly panem Matulou 

zvětšeny a upraveny k velikosti betlému. A zajímavostí 

je, že pochází ze starých listů z 19. století.  

   V pohledu do historie první zmínka o betlému pochází 

z roku 1562, kdy byly postaveny první české jesličky s 

jezulátkem v pražském klementinském kostele sv. 

Klimenta. Je potěšitelné, že od poloviny 60. let 20. 

století došlo k „betlémské renesanci“. A jak se ukazuje, 

i v dnešní uspěchané době se potřebujeme zastavit a 

obdivovat křehkou krásu a půvab betlémů.  

   Tradice betlémářství, která spojuje dovednost českých 

rukou s historií, která promlouvá k člověku dnešní doby, 

stále žije. Proto jsme velice rádi a vděčni za betlém, 

který vlastnoručně udělal a věnoval škole v Janové, 

potažmo obci Janová, Josef Matula. Tento betlém bude 

k zhlédnutí v budově školy a poté ve vestibulu na 

obecním úřadě v Janové. 

   Tímto bych vás chtěl pozvat na Vánoční posezení 

s rodiči a přáteli školy, které se koná již ve čtvrtek 18. 

prosince 2014, kde na vás bude čekat představení a zpěv 

koled žáků školy u vánočního stromečku a navození 

příjemné vánoční atmosféry. Doufám, že dáme přednost 

tradičním vánočním zvykům před zvyšováním objemu 

předvánočních nákupů.  

   Přeji všem lidem dobré vůle příjemné prožití 

vánočních svátků, lásku a přátelství v rodinném objetí, 

pod stromečkem plno překrásných dárků, anděly, co s 

vámi v životě poletí. 

text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: Radomír Dolanský 

 

MIKULÁŠSKÝ DŽEJMSVOLEJBAL 

2014 
   Opět je tady prosinec, opět je zde pozvánka 

Džejmsovců na pozdní odpoledne a večer na volně 

pojatý pohyb velmi připomínající volejbal. Tentokrát na 

kolbiště nastoupilo šest družstev. Parta nadšenců, jejichž 

věkový rozptyl byl téměř stejně velký jako balony 

létající na všechny možné strany. Více než padesát let 

mezi úctyhodným sportovcem a začínajícím nadšencem. 

Zcela náhodou mezi dědečkem a vnukem. Pokud  

bychom připočítali ještě věk roztleskávaček, šlo by již o 

ságu připomínající spíše putování hobbitů. 

   Prostě vše na odpovídající úrovni pořádajících, tedy 

v první řadě s ústy, někteří by je nazvali po vzoru 

prezidenta spíše lidověji, od ucha k uchu. Letos se 

chechtací společnost Džejmsovci s.r.o. představila 

s účesy tařka odpovídajícími všem barvám spektra. 

Možná to ale byla předčasná příprava na důchod, 

poněvadž prim hrála modrá a fialová barva, tolik oblíbená 

v seniorském věku. 

   Po klasickém počátečním zmatku, kdy nikdo nevěděl 

nic, byla vytvořena družstva, několikrát byli prokleti 

opozdilci, a pak se konečně začalo hrát. Sudí letošního 

běhu za balony byli překvapivě ti samí jako minule – 

Milan Babovec a Aleš Čabla. Jejich pozorným očím 

neunikly opakované pokusy podloudně získat body 

oblbnutím sudího. Poněvadž tito neměli pruhované dresy, 

docházelo k jejich verbální inzultaci (česky řečeno 

slovnímu napadání rozhodčího) poskrovnu. 

   Jako vždy byl boj o umístění na předních místech 

naprosto přátelský, asi jako by proti sobě stála družstva 

koček a psů. Až na několik pohmožděných prstů 

 

 

 



  

   Dnes se tvořilo z těstovin. Je až neuvěřitelné, co vše lze 

při troše fantazie vyrobit z obyčejného kartonového 

neboli lepenkového papíru, tzv. papundeklu a barevného 

spraye. Na připravených tvarech začaly vznikat vánoční 

stromečky, rybičky, andílci a další ozdoby Vánoc. Jako 

vždy při těchto tvořeních se vlastní fantazii meze 

nekladou, proto vznikají opravdu originální ozdoby. 

   Tvořily děti, tvořili rodiče, babičky a dokonce i pan 

ředitel Michal Lucbauer neodolal a směle se vrhl do 

tvorby ozdob. Samozřejmě za poskytnutí prostor pro 

konání akce Zdenka Chudějová tímto děkuje řediteli 

školy. Chcete-li mít i vy vlastní ozdoby, neváhejte a 

přijďte na další akci. Možná už na jaře. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝŠLAP DO OKOLÍ HALENKOVA 
   Turistická akce byla pořádaná příznivci turismu této 

malebné obce. Čtvrtého října se proto na pozvání turistů 

z Halenkova dostavilo alespoň několik turistů z Janové. 

Pravděpodobně největším problémem účasti bylo počasí, 

které si s námi v tento podzimní čas pohrávalo.  

   Na vlakové zastávce se sešli čtyři dospělí a tři děti.  

proběhl turnaj bez zranění. Největší zdravotní újmy se u 

řady hrdinů projeví přibližně po dvanácti hodinách, kdy 

se i v rodinách relativních mladíků bude po ránu ozývat 

hekání, mrčení a klení: „Proč já jsem tam jenom lezl.“  

A to mnozí netuší, že třetí den jsou následky ještě 

horší… 

   Po hodinách lítých bojů se číslem jedna stalo číslo dvě. 

Tedy družstvo číslo dvě obsadilo první místo. Jako 

vítězové se již podruhé v historii turnajů cítilo družstvo 

jedna, tedy Džejmsovci. Oni sice tyto vynikající akce 

pořádají, ale se závěrem večera více než často tvořili i 

závěr soutěžního pole. Vždycky tvrdili, že to nevadí, 

hlavně když je sranda, ale jejich nezměrné nadšení 

z umístění na bodovaných místech vypovídalo, jako by 

jim to dříve vadilo. U Džejmsovců však člověk nikdy 

nepozná, kdy jde o srandu a kdy se mluví vážně. Ale 

vážně byli radostí bez sebe. 

   Všichni si navzájem zatleskali, poplácali se po 

ramenou, uklidili tělocvičnu a začali plánovat 

velikonoční turnaj ve volejbale s Džejmsovci. 

   text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ S KAROLÍNOU 

PAPŠÍKOVOU 
   Pro širokou veřejnost pořádala Zdenka Chudějová 

každoroční vánoční tvoření. Tentokrát byla lektorkou 

akce Karolína Papšíková z Liptálu, původem z Janové. 

Pravidelným návštěvníkům těchto setkání jméno dobře 

známé. 

   A přestože Janová tvořila s Karolínou Papšíkovou již 

několikrát, pokaždé vznikaly naprosto odlišné výrobky, 

takže její výtvarné podvečery jsou dnes v Janové docela 

hojně navštěvovány. Také tento rok přišli na akci noví 

hosté vytvořit si vlastní vánoční ozdoby.  

 



  

   Po krátké, pro děti v dnešní době vzácné, jízdě 

vláčkem do Halenkova jsme se odebrali na start. Ten byl 

na halenkovském hřišti, kde již bylo vše dokonale 

připraveno. Mezitím se na halenkovské hřiště dopravili 

po vlastní ose ještě další janovští turisté, takže čest 

Janové mezi ostatními účastníky byla zachráněna. 

   Po registraci jsme obdrželi mapu s vyznačenými 

okruhy v okolí Halenkova. Vzhledem k dětskému 

osazenstvu naší malé skupiny a ne zcela dobré zdravotní 

kondici některých jedinců, jsme zvolili středně těžkou 

trasu se zdoláním dvou kontrolních bodů. Ještě před 

odchodem nám bylo sděleno, že návrat v cíli bude velmi 

sladký a odměnou nám bude palačinka se šlehačkou. 
 

Což se stalo hnacím motorem zejména jednoho člena 

naší skupinky. 

   Počátek pochodu byl trochu namáhavější, cesta stále do 

kopce a na vrcholu u Holců jsme neminuli první 

kontrolní hlídku K-1. Osazenstvo kontrolního bodu bylo, 

jak jinak, velmi pohostinné. Častovali nás „valašskýma 

kapkama“. Děti pak byly vděčné za razítko do plánku 

trasy. Zde jsme si pořídili společné foto s pozadím údolí, 

které se ztrácelo v oparu.  

   Cesta k dalšímu kontrolnímu bodu byla zpočátku 

rovinatá, pak se šlo již z kopce. Ani druhé kontrolní 

stanoviště jsme neminuli. Opět jsme byli přivítáni 

valašským všelékem. Obtížnost zdolání K-2 je 

zdokumentována na fotce, kde je patrno, že dotknout se 

daného bodu se rovná probrodit se bahnem nad kotníky. 

Co už možná bylo i jedno, neboť nožky některých dětí 

rozhodně v suchu nebyly. 

   S přibližujícím se cílem a ustupujícím oparem se nám 

dostalo výhledu na Halenkov. Nedaleko cíle v údolí, bylo 

poslední stanoviště pro děti s disciplínou hod na přesnost. 

Jak jinak - se sladkou odměnou. A pak už nás čekal jen 

konec výšlapu uličkami Halenkova. Organizátoři nás 

opravdu uvítali obrovskou výbornou palačinkou, k tomu 

ještě párky a pro děti byly nachystány přesnídávky. 

Nechyběly taky upomínkové předměty.  

   Na závěr mého krátkého příspěvku chci vyjádřit díky 

všem organizátorům za perfektně značenou trasu, velmi 

chutné a bohaté občerstvení a jejich přátelské přivítání. A 

co jsem opomněla, okolo Halenkova jsou lesy bohaté na 

bedle velké jako talíře. 

        text: Vlaďka Machalová, foto: Zdenka Chudějová 

PO NAŠICH KOTÁRECH 
   Krásné teplé počasí v sobotu 11. října přímo vybízelo 

k procházce podzimní přírodou. Vycházku jsme sice 

započali krátkou cestou vlakem, ale hned v Hovězí jsme 

se již pěšky vydali kolem kostela po žluté značce 

směrem k Stříbrníku.  

   Hovězí jsme měli před sebou jako na dlani. Zde 

vzpomněl Josef Machala, člen naší turistické výpravy, 

plány z padesátých let minulého století, kdy se v údolí 

měla od Huslenek směrem na Velké Karlovice stavit 

přehrada. 

   Poté jsme chvíli pátrali po památníku a nakonec jej 

úspěšně našli. Pomník byl postaven v roce 1888 na 

paměť desetiletého trvání Hospodářského spolku 

v Hovězí. Taktéž na paměť tehdy probíhajícího 

zalesňování a při příležitosti čtyřicetiletého výročí 

panování Františka Josefa I. Obelisk byl téměř 

zapomenut, teprve v roce 1992 došlo k jeho rekonstrukci 

do současné podoby. 

   Po lehkém obědě na okraji lesa, s vyhlídkou do 

Tisového, jsme se vydali dál. Cestou někteří z nás našli 

hřiby, bedly i kuřátka. Podzimní příroda dělala všem 

radost. Chvíli jsme šli po staré vojenské cestě směrem 

k Veřečnému, dál k rozcestníku Jahodný a odtud po 

zelené značce do Janové. 

   Někteří sešli dolů Babínkem, jiní cestou k vlakové 

zastávce. Gentleman Stanislav Chuděj doprovodil blíže 

k domovu jedinou turistku z Ústí, aby se sama nebála a 

nezabloudila. Po krásném šestihodinovém výletu jsme 

se ve zdraví vrátili a odpoledne zakončili v kavárně 

ZZJM. 

     text: Alena Mikulenčáková, foto: Zdenka Chudějová 

 

 

 

 



  

JANOVŠTÍ TURISTÉ POD HŘEBENY 

JAVORNÍKŮ 
   V pátek 17. října 2014 se konala další akce 

janovských turistů. Tentokrát byla trasa naplánována 

z Tísňav ve Velkých Karlovicích na Příschlop pod 

hřebenem Javorníků a poté přes Javorníček zpátky 

údolím Pluskovečka a Pluskovce až k zastávce vlaku 

ve Velkých Karlovicích.  

   Brzy ráno jsme dojeli autobusem až na poslední 

točnu autobusů v Tísňavách a byli jsme, malí i velcí, 

rádi, že neprší. Rychle jsme ukrajovali první metry 

z přibližně 10 km dlouhé trasy. Šli jsme sice dost do 

kopce, ale po asfaltu a ještě svěží.  

   Po výstupu na Příschlop, kde jsme si udělali 

svačinovou přestávku, začalo sice drobně, ale zato 

hustě poprchat, a tak ke slovu přišly i valašské léčivé 

kapky uschované v batozích. Většina z nás si oblékla 

pláštěnky a přidala do kroku – kdoví, co nás ještě čeká. 

A čekalo.  

   Na Javorníčku jsme našli spoustu bedel, o které jsme 

se podělili a pod klenbou statných smrků jsme u 

nedaleké kapličky čekali, až se počasí trochu umoudří. 

Ještě jsme udělali pár fotek a hybaj dál.  

   Další zastávka byla u usedlosti gynekologa MUDr. 

Janyšky, kde ženy a děti obdivovaly stádo oveček, 

které chovají ve zdravém a romantickém prostředí. 

Zatím chlapi přemýšleli, jak a čím se dá za mokra a 

v zimě dojet a také nad tím, jak je daleko do hospody. 

 

 

 

 

   Do kavárny ZZJM v Janové se tentokrát sešlo cirka 

padesát spřátelených duší, holdujících turistice. Přišla 

mladá krev i pamětníci a kam se člověk podíval, viděl 

úsměvy, radost ze setkání, ze života. Co na tom, že 

zpočátku pozlobila technika, když bylo tolik témat 

k povídání. 

   Oficiálně zahájila slavnostní setkání hymna 

 

   Za chvilku jsme pak viděli terénní vozidla a také 

traktor, ze kterého nás pozdravil pan Janyška mladší a 

protože pak už cesta ubíhala z kopce, vydali jsme se po 

ní a okolo Kyčerky jsme se dostali až k hospodě ve 

Velkých Karlovicích.  

   Tam jsme se občerstvili především různými horkými 

nápoji, počkali na vlak a ujížděli zvesela do Janové. 

Dobrá nálada nás neopustila a vzhledem k tomu, že jsme 

zabrali jeden celý vůz vlaku, mohli jsme si na závěr 

výletu i zatancovat. 

   Poděkovali jsme manželům Chudějovým za 

bezchybnou navigaci a rozloučili se s tím, že se těšíme 

na další akci, kterou bude již tradiční silvestrovský 

výšlap na kolibu nad Janovou, na který zveme nejen 

turisty, ale i další místní i hosty. 

     text: Janovští turisté 

 

VÁNOČNÍ SETKÁNÍ TURISTŮ 
   V neděli 14. prosince 2014 si turisté výjimečně 

domluvili schůzku, na kterou nemuseli chodit 

v pohorách s pláštěnkami a batohy. A pokud přece jen 

s batohem někdo přišel, tak jen proto, že jej měl plný 

pochoutek a dárků pro své přátele turistické značky. 

Protože turisté v tento den vzpomínali na léta vycházek, 

pravděpodobně již nějakou tu tisícovku kilometrů a 

kupu nezapomenutelných zážitků a příběhů. Turisté si 

totiž udělali Ježíška předem. 



  



  

POJĎTE S NÁMI! 

TURISTÉ Z JANOVÉ ZVOU VŠECHNY 

NA KAŽDOROČNÍ 

SILVESTROVSKOU VYCHÁZKU NA 

JANOVSKÉ PASEKY 
   Již na čtvrtý ročník silvestrovského výšlapu ve 

spolupráci s obcí zvou turisté dobré lidi z blízka i daleka, 

třeba až ze samotné Prahy na kolibu u Kocurků. 

Sraz účastníků bude 31. 12. 2014 v 10:00 před 

Obecním úřadem Janová.  
Na kolibě vás budou očekávat s klobásami, gulášem, 

alkem i nealkem. 

   Pro všechny účastníky přinášejí Janovské listy text 

hymny janovských turistů. Text napsal Pavel Hromada 

na melodii skladby Čtyři páry bílejch koní. Hymnu 

rovněž nazpíval a nahrál jako dar pro turisty z Janové 

pěvecký komorní soubor KASSIOPEA z Olomouce pod 

vedením Hanky Vyroubalové. Na bohatou činnost tohoto 

hudebního tělesa se můžete podívat na 

www.kassiopea.wbs.cz . Informujte se mezi turisty, 

nahrávka koluje po internetu, je možno nahrát si ji na 

CD!  

 

janovských turistů. Kdo neznal, chopil se připravených 

textů a zpíval. Známá melodie nečinila potíže, a tak se 

text Pavla Hromady nesl sálem kavárny. Po hezkém 

začátku všechny přivítala Zdenka Chudějová, sic žádnou 

oficialitou nekorunovaná, leč přesto královna janovské 

turistiky. Zvláště pak přivítala hosty z Klubu českých 

turistů ze Vsetína, Honzu Hučíka a Mirku Pantůčkovou. 

   A jako když si doma rodina otevře fotoalba, na plátno 

se ve fotografiích vracely zážitky z desítek výšlapů, 

zájezdů a vycházek. K promítané fotogalerii neměl 

nikdo připravený komentář. Nebylo jej vůbec zapotřebí. 

Výkřiky nadšení a vzpomínek, co se právě na této 

vycházce komu stalo, nebraly konce. Vše samozřejmě 

okořeněné výbuchy smíchu. 

Pak následovala slavnostní tabule, kterou si všichni 

pochvalovali. Při této příležitosti nezapomněla Zdenka 

Chudějová poděkovat za velmi pěknou výzdobu 

majitelům kavárny ZZJM Zdence Zajíčkové a Jarkovi 

Machalcovi. Jinak se stoly prohýbaly pod pochoutkami, 

které donesli turisté sami sobě. každý, co doma připravil 

a tak výsledek byl úžasně pestrou přehlídkou vánočního 

cukroví, zákusků a slaného pečiva. Turisté mají holt 

výhodu, že nemusí držet dietu. 

   Že turistům vyrůstají mladí nástupci, dokázal Robert 

Martinec, který s kyticí poděkoval, dnes tolik žádané, 

Zdence Chudějové, za akce, jež pro všechny turisty 

vymýšlí. Byl to dojemný okamžik i vzhledem k tomu, že 

mezi přítomnými seděli turisté, kteří po horách tahali 

své děti jako předškoláky a dnes jim tahají za šediny děti 

jejich dětí. Tak věkově pestrá je rodina janovských 

turistů a jejich přátel. 

   A ještě jednu převelikou radost udělali turisté sami 

sobě. Protože se vlastně jednalo o vánoční setkání, 

donesl každý z návštěvníků nějakou maličkost, dárek a 

vše vložili do tomboly. Vznikla nevídaně bohatá 

tombola s velmi zajímavými cenami. Byl to vlastně 

 

takový turistický Ježíšek. A že je losovačka janovských 

turistů veskrze poctivá, dokazuje příběh hlavního 

licitátora Pavla Hromady, jemuž vylosovali číslo 

odpovídající číslu popisnému, cenu pak vyhrála jeho 

manželka. Co cena, to salvy smíchu. 

   A na slavnostní akci janovských turistů nemohl chybět 

muzikant par excellence, k takovým příležitostem jako 

stvořený, Laďa Stančík. Již tak veselá společnost při 

tónech harmoniky hned zpěvem následovala muzikanta. I 

na tanec samozřejmě došlo. Turisté si prostě udělali 

doslova ŠŤASTNÉ A VESELÉ. 

   text a foto: Radomír Dolanský 

http://www.kassiopea.wbs.cz/


  

   Takže náležitě pěvecky připraveni, vyzbrojeni textem 

v jedné kapse a případnými svátečními (nebo typicky 

valašskými) pochoutkami v kapse druhé, jste srdečně 

zváni na přátelské rozloučení s končícím rokem 2014 a 

oslavu skutečnosti, že jsme zase o rok starší. 

 

 

HYMNA JANOVSKÝCH TURISTŮ 
Zpěv na melodii Čtyři páry bílejch koní 

text: Ing. Pavel Hromada 

 

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ JSOU ZNÁMÍ DNES 

V CELÉM ŠIRÉM KRAJI 

PŘEŠLI PŘES ÚDOLÍ A MNOHÝ LES 

I V SLOVENSKÉM RÁJI. 

HOLA HOU, VLAJKU SVOU 

SI SEBOU VŽDY NESOU. 

 

Refrén: 

 

K EŠUSU A HRNKU S LŽÍCÍ 

PŘIBALÍME SLIVOVICI, 

TA PŘINÁŠÍ POHODU 

NA TURISTICKÉM POCHODU. 

 

NEŽ SE NA CESTU VYDÁME, 

PO KALÍŠKU SOBĚ DÁME 

SLIVOVIČKA PŘIJDE VHOD, 

PAK SE DÁME NA POCHOD. 

 

ABSTINENCI A PROHIBICI 

AŤ SI DRŽÍ POLITICI 

VE VALAŠSKÉM SLOVNÍKU, 

TA SLOVA NEMAJ LOGIKU. 

 

NESPOČETNÝCH KILOMETRŮ 

V TRIČKU, BUNDĚ NEBO SVETRU. 

NA POCHOD SE VYDÁME, 

NA PŘEDPOVĚĎ NEDBÁME. 

 

KDYŽ PŘITÁHNOU S BOUŘKOU MRAKY, 

I MY POTÁHNEME TAKY. 

DO HOSPODY NEJBLIŽŠÍ, 

NEŽ SE BOUŘE UTIŠÍ. 

 

NA STARÝ ROK NA KOLIBĚ, 

U KOCURKŮ JSME V OBLIBĚ. 

KAŽDÝ ROK MY TURISTÉ, 

SEJDEM SE TAM ZAJISTÉ. 

 

JESTLI S NÁMI JEDNOU PŮJDEŠ, 

LITOVAT TOHO NEBUDEŠ, 

ZÁŽITEK TI ZAJISTÍ 

TI JANOVŠTÍ TURISTI. 

ZA VYLUŠTĚNOU KŘÍŽOVKU NYNÍ 

KRÁSNÝ HRNÍČEK 
   V janovských listech již léta vychází pro čtenáře 

křížovky s tajenkou. Tajenky vycházejí přibližně 

poslední dva roky ze života obce, z její historie. Úspěšní 

a vylosovaní luštitelé byli doposud odměňováni za svůj 

um zvonečkem s motivem janovské zvonice. 

   Nově budou vylosovaní luštitelé dostávat odměnou 

krásný keramický hrníček, který bude i nadále ozdoben 

motivem zvonice. Nově můžou luštitelé posílat tajenky 

s celým jménem a adresou na email: 

janovske.listy@email.cz.  

   text a foto: Radomír Dolanský 

POCHOUTKA, NA KTERÉ UŠETŘÍTE 
Pochutnat si podle svého gusta a ještě k tomu ušetřit, co 

víc si člověk v dnešní době může ještě přát. Přinášíme 

recept, který vám toto vše umožní. Protože pokud 

narazíte na bílý jogurt v akci, můžete ušetřit až 100 Kč. 

DOMÁCÍ LUČINA 
Oproti originálu vytvoříte poněkud krémovitější 

konzistenci, ale nejdůležitější je, zdali vaší chuti přijde 

vhod. 

INGREDIENCE: 

1500 ml kvalitního (nejlépe vlastního) bílého jogurtu 

200 ml zakysané smetany 

1 zarovnaná lžička soli (polovina množství však také nic 

nezkazí) 

Vše řádně promícháme a vzniklou hmotu dáme do 

cedníku, do kterého vložíme látkovou plenu nebo 

podobně jemné plátýnko. Cedník vložíme do velikostně 

odpovídajícího hrnce a necháme 24 hodin v lednici 

odkapat. 

   Odkapanou syrovátku můžeme použít do vaření, 

pečení nebo ji vypít. Vytvoří se vám jí přibližně 0,5 litru. 

Hotový sýr můžeme uložit například do plastových 

krabiček a uchováváme jej v lednici. 

Ještě před mícháním jej samozřejmě můžeme ochutit 

například bylinkami, pažitkou, petrželovou natí, 

česnekem, šunkou, paprikou a vším, co nás napadne a na 

co máme chuť. Zde se fantazii meze nekladou. Dobrou 

chuť! 

         text zpracoval: Radomír Dolanský 

mailto:janovske.listy@email.cz


  

Vítej do života 
Ištara Bogárová  č.p.  19  09. 08. 2014 

Magdalena Trlicová č.p.  79  30. 08. 2014 

Matěj Kucírka  č.p. 233  27. 11. 2014 
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Blahopřejeme k jubileu 
 

Říjen 

Kovářová Naděžda č.p. 203  50 let 

Piskláková Karin č.p. 152  50 let 

Halašová Jiřina  č.p. 211  70 let 

Johnová Ludmila č.p. 226  85 let 

Vaštjáková Marie č.p. 193  93 let 

Listopad 

Števík Milan  č.p.   72  60 let 

Talanda Tomáš  č.p. 232  70 let 

Prosinec 
Rotigel Martin  č.p. 278  50 let 

Bogárová Anežka č.p.   19            101 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 3/2014: …řídící, starosta a předseda osvětové komise. Vylosována byla Věra Filová, Janová 143. 

Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 4/2014:  Po výletě na Slovensko (1993) Jarmila Chudějová… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště 

na emailovou adresu: janovske.listy@seznam.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 

 

S tichou vzpomínkou… 
 

Jan Bogar č.p. 167        27. 11. 2014 

mailto:janovske.listy@seznam.cz


I. B třída sk. A  

FOTBALISTÉ JANOVÉ NA PODZIM 

ZKLAMALI 
   Letní příprava na, v pořadí již šestou, sezónu 

účinkování v 1. B třídě vyvrcholila 1. ročníkem 

Memoriálu Antonína Soukupa na začátku měsíce srpna 

2014, pořádaném ve sportovním areálu v Janové. 

Nejprve v dopoledních hodinách suverénně obhájilo 

mužstvo "starých pánů" loňské prvenství. Odpoledne za 

účasti celků Janové, Leskovce, Semetína a Huslenek 

pokračoval hlavní turnaj. Vítězství si odvezli zaslouženě 

fotbalisté Leskovce. 

   Letní příprava začala pod vedením Antonína Trlice z 

Hovězí s novými tvářemi. Mužstvo doplnili na 

hostování z Lužné Sívek Karel, z FK Vsetín Čtvrtníček 

Ondřej, Stržínek Otto a v průběhu sezóny přišel Robin 

Pfeiler. 

   Značně omlazený tým teprve sbíral zkušenosti v této 

soutěži a odpovídaly tomu i výsledky. Na přelomu září a 

října 2014 došlo k výměně trenéra. Přišel ambiciózní 

trenér Marcel Beňo ze Vsetína (do té doby vedl divizní 

dorost). Zkvalitnily se tréninkové jednotky, oddíl získal 

na hostování i druhého brankáře Radima Malaníka, jenž 

pochází ze Štítné nad Vláří. 

   Herní kvalita i projev se určitě zlepšily, ale přestože 

mužstvo ve třech utkáních venku dokázalo vstřelit i tři 

branky (Lidečko, Ratiboř, Zašová), odešlo vždy 

poraženo. Nejvíce mrzí prohra v závěru utkání 

v Ratiboři. Janová vedla dokonce už 0:3, ale na konci 

utkání to nestačilo ani na remízu. Janová tak figuruje na 

posledním místě 1. B třídy sk. A, (14 odehraných 

utkání, 1vítězství, 1 vítězství po remíze na pokutové 

kopy, 12 proher, skóre 17:53 a 5 získaných bodů). 

 Na jarní část bude muset mužstvo doplnit zejména 

zadní řady.  

 

FOTBAL – Tabulka po podzimní části 

Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný  redaktor Radomír 

Dolanský. Redakční rada: Daniela Mikulcová, Dalibor Bartík, Zdenka Chudějová. Neprošlo jazykovou úpravou. Redakce si vyhrazuje právo 

na krácení a úpravu příspěvků. Janovské listy 1/2015 vyjdou v březnu 2015. Uzávěrka je cca 16. den včetně v daném měsíci. Za materiály 

použité v reklamě a dokumentech jiných subjektů redakce nezodpovídá. E-mail redakce: janovske.listy@email.cz  

 

1. Dolní Bečva 14 11 2   0 1 49:10  37 

2. Horní Lideč 13 10 2   0 1 28:10  34 

3. Jablůnka 14   7 3   2 2 25:15  29 

4. Hovězí 14   7 2   1 4 22:15  26 

5. Val. Polanka 13   7 1   0 5 24:21  23 

6. Prostř. Bečva 13   5 1   4 3 20:16  21 

7. Zašová 13   4 3   2 4 23:22  20 

8. Ratiboř 14   3 4  2 5 19:29  19 

9. Hutisko 14   4 1   3 6 23:26  17 

10. Franc. Lhota 14   2 3   4 5 28:33  16 

11. Kateřinice 14   2 2   5 5 25:28  15 

12. Lidečko 14   2 3   2 7 23:39  14 

13. Lhota u Vs. 14   3 0   3 8 24:33  12 

14. Janová 14   1 1   0 12 17:53      5 

Počet obdržených branek to zcela jistě naznačuje. 

Nejlepším střelcem se stal Ondřej Čtvrtníček s pěti góly. 

Měrka Jakub a Hrtáň Ivo po třech brankách, Trlica 

Antonín (2), Bant Josef, Pfeiler Robin, Beňo Marcel a 

Sívek Karel po jednom gólu. 

   TJ Tatran Janová po mnoha letech za spolupráce s 

Fotbalovým klubem Vsetín zahájila i soutěž okresního 

přeboru mladších žáků. Z domácích janovských 

fotbalistů to jsou: Karlík Šimon, Babovec Štěpán, Trlica 

Karel a bratři Kuník Dominik a Kuník Samuel. Vedení 

těchto mladých hráčů se ujal obětavý Čabla Luboš za 

pomoci Martina Zbranka, ale i rodičů. V osmičlenné 

skupině mladších žáků v okresní soutěži obsadili 3. 

místo, (7 odehraných zápasů, 5 vítězství, žádná remíza, 

2 prohry, skóre 44:21, 13 získaných bodů). Nejlepším 

střelcem, a to v celé okresní soutěži, se stal Šimon 

Karlík (22 branek). Z dalších janovských hráčů pak 

Kalina Lukáš (6), Babovec Štěpán (4) atd. 

   V první polovině měsíce ledna chce TJ Tatran Janová 

uspořádat 2. ročník Novoročního halového fotbalového 

turnaje za účasti minimálně 6 - 8 mužstev. V plánu je i 

účast na fotbalovém turnaji na umělé trávě pořádané 

Fotbalovým klubem Vsetín na hříšti Pod Pecníkem. 

text: Václav Mikušek, předseda výboru kopané TJ 

Tatran Janová  
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